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UROCZYSTE OTWARCIE ANNOPOLSKIEJ 
SPÓŁDZIELNI SOCJALNEJ „PERSPEKTYWA”

Annopolska Spółdzielnia Socjalna 
„P e rspek tyw a” zosta ła  powołana 
z in ic ja tyw y Burm istrza Annopola 
i Radnych Rady Miejskiej w Annopolu oraz 
Stowarzyszenia na rzecz Rozwoju Gminy 
A n n o p o l.  U m o ż liw iła  o so b o m  
bezrobotnym aktywizację zawodową oraz 
p rzyw róc iła  ich na rynek pracy. 
Perspektywa oferuje usługi opiekuńcze, 
sprzątanie pomieszczeń oraz posesji, 
opiekę nad grobami a także prowadzi 
własny salon kosmetyczny. W ramach 
opieki domowej proponuje usługę 
przewozu samochodem osobowym „TAXI 
SENIOR”. Siedziba spółdzielni oraz 
gabinet kosmetyczny znajdują się 
w budynku ośrodka  zd row ia  na 
ul. Leśnej 1. W maju 2018 r. dokonano 
uroczystego otwarcia spó łdzie ln i. 
Spotkanie było okazją do wymiany 
poglądów pomiędzy samorządowcami 
z sąsiednich gmin, pracownikami, 
władzami gminy oraz przedstawicielami 
Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej 
w Lublinie. Ośrodek od początku wspierał 
inicjatywę utworzenia podmiotu ekonomii 
społecznej oraz udzielił dotacji na remont 
pomieszczeń przekazanych spółdzielni 
i zakup wyposażenia.
„Perspektywa” to dobry widok na 
p rzysz ło ść  d la w szys tk ich  osób 
nieaktywnych zawodowo a chcących 
powrócić na rynek pracy. Wszystkie osoby 
zainteresowane usługami opiekuńczymi, 
sprzątającymi, kosmetycznymi a także 
osoby zainteresowane możliwością 
rozwoju zawodowego i pracą prosimy
o kontakt ze spółdzielnią.
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WIZYTY MINISTRÓW NA WAŁACH 
PRZECIWPOWODZIOWYCH

Grzegorz Alinowski, Starosta kraśnicki- 
Andrzej Maj, Komendant Powiatowy 
Państwowej Straży Pożarnej w Kraśniku - 
st. kpt. Tomasz Michalczyk, Zastępca 
Komendanta Powiatowego Polic ji 
w Kraśniku - nadkom. Rafał Skoczylas, 
Członek Zarządu Powiatu kraśnickiego -  
Stefan Stachula, Zastępca Burmistrza 
A nnopo la  -  Roman W iśn iew sk i, 
Kom en dan t  K o m is a r ia tu  Po l ic j i  
w Annopolu -  asp.sztab. Sławomir Pakuła, 
P rzew odn iczący  Rady M ie jsk ie j  
w Annopolu -  Zdzisław Romański, Nadzór 
Wodny wAnnopolu -  Ryszard Kanar.

Trzy tygodnie później wizytowała wiślane 
wały Wiceminister Gospodarki Morskiej 
i Żeglugi Śródlądowej Anna Moskwa, 
Przemysław Daca Prezes Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie 
oraz Wicewojewoda Lubelski Robert 
Gmitruczuk.

Podczas spotkania gospodarczego 
z w i z y t o w a n o  m a g a z y n  
przeciwpowodziowy, zmodernizowane 
dwa ostatnie odcinki wałów w Dolinie 
Świeciechowskiej oraz pompownie w 
Popowie. Robocze rozmowy dotyczyły 
b ieżące j  kompleksowe j ochrony  
przeciwpowodziowej oraz koordynacji 
p r z e d s i ę w z i ę ć  j e j  s ł u ż ą c y c h ,  
kształtowaniu ochrony i racjonalnego 
wykorzystania zasobów wodnych, a także 
przeciwdziałaniu suszy.
Podczas briefingu prasowego Burmistrz 
Annopola Wiesław Liwiński podziękował 
wszystkim którzy przyczynili się do 
poprawy bezpieczeństwa mieszkańców 
naszej gminy poprzez modernizację 
wałów.
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■ TOWigi!

POMNIK KOBIETOM 
LUBELSZCZYZNY 

ZOSTAJE
Znamy już decyzję IPN dotyczącą pomnika 
upamiętniającego kobiety i dzieci Lubelszczyzny, ofiary 
11 wojny światowej, posadowiony na naszym Rynku.
Po przeprowadzeniu kwerendy Biuro Upamiętniania 
Walk i Męczeństwa orzekło, że nie upamiętnia on osób, 
organizacji, wydarzeń lub dat symbolizujących 
komunizm lub inny ustrój totalitarny ani w inny sposób 
go nie propaguje czyli jest zgodny z tzw. ustawą 
dekomunizacyjną.
Jednocześnie IPN jest zdania, że „pomnik powinien 
uzyskać godniejszy wygląd” i zachęca annopolski 
samorząd do podjęcia działań zmierzających do 
u s u n i ę c i a  o b e c n e g o  o r ł a  bez  k o r o n y  
i zastąpienia go nowym z koroną.

M in i s te r  S p ra w  W e w n ę t r z n y c h  
i Adm inistracji Joachim Brudziński
13 k w ie tn ia  2018  r. o d w ie d z i ł  
Lubelszczyznę.
Podczas wizyty wspólnie z Wojewodą 
Lubelskim Przemysławem Czarnkiem 
wizytowal i  zmodern izowane wały 
przeciwpowodziowe, zniszczone podczas 
powodzi w 2010 r. w naszej gminie. 
W grudniu ubiegłego roku zostały 
zakończone roboty na dwóch ostatnich 
odcinkach modernizowanych wałów 
przec iw powodz iowych w Dol in ie 
Świec iechowskie j .  Prace zostały 
sfinansowane z rezerwy celowej budżetu 
pańs tw a ,  będące  w d y s p o z y c j i  
M inisterstwa Spraw Wewnętrznych 
i Administracji. Szef MSWiA odwiedził 
również magazyn przeciwpowodziowy, 
w którym znajduje się sprzęt do usuwania 
skutków podtopień i powodzi. Podczas 
spotkania zebrani przedstawiali Ministrowi 
pr iory te towe przeds ięwzięc ia  do 
w y k o n a n i a  w c e l u  p o p r a w y  
bezpieczeństwa przeciwpowodziowego.

Burmistrz Annopola Wiesław Liwiński 
zwrócił uwagę Ministra na słabe stany 
wałów w województwie podkarpackim co 
stanowi zagrożenie również dla naszego 
terenu.
W wizytacji ministrowi i wojewodzie 
towarzyszyli między innymi:
Zastępca Dyrektora Regionalnego 
Z a r z ą d u  G o s p o d a r k i  W o d n e j  
w Warszawie ds. Powodzi i Suszy - 
Grzegorz Szymoniuk, Dyrektor Wydziału 
B e z p ie c z e ń s tw a  i Z a rz ą d z a n ia  
Kryzysowego LUW w Lublinie -  Andrzej 
Odyniec, Kierownik Oddziału Obrony 
C y w i l n e j  i L o g i s t y k i  W y d z ia łu  
B e z p ie c z e ń s tw a  i Z a rz ą d z a n ia  
Kryzysowego LUW w Lublinie -  Andrzej 
Osipowski, Dyrektor Regionalnego 
Zarządu Gospodarki Wodnej w Lublinie - 
A g n ie s z k a  S z y m u la ,  Z a s tę p c a  
Komendanta Głównego Państwowej 
Straży Pożarnej - nadbryg.Marek Jasiński 
Lubelski Komendant Wojewódzki  
Państwowej Straży Pożarnej - st. bryg.

POMNIK W ŚWIECIECHOWIE NIEZGODNY 
Z USTAWĄ DEKOMUNIZACYJNĄ

Dariusz Zgardziński

Instytut Pamięci Narodowej zdecydował, 
że pomnik poświęcony członkom PPR, 
GL i AL znajdujący się w Świeciechowie 
Dużym jest niezgodny z ustawą o zakazie 
propagowania komunizmu lub innego 
ustroju to ta lita rnego przez nazwy 
jednostek organizacyjnych, jednostek 
pomocniczych gminy, budowli, obiektów 
i urządzeń użyteczności publicznej oraz 
pomniki.
Na tab l i c a c h  pomnika  w id n ia ła  
n a s tę p u ją c a  t reś ć :  „W ho łdz ie  
wymordowanym przez okupanta 
h i t l e r o w s k i e g o  c z ło n k o m  PPR 
partyzantom GL i AL, Społeczeństwo 
powiatu kraśnickiego”
„Polska Partia Robotnicza -  pisze 

w decyzji I PN -  powstała oficjalnie w 1942 
roku i od samego początku występowała 
j a w n i e  p r z e c i w k o  l e g a l n e m u  
i uznawanemu przez społeczność 
międzynarodową Rządowi Polskiemu na 
uchodźstwie i Delegaturze Rządu RP na 
K rak  o raz  A rm i i  K r a jo w e j .  ( . . )  
Polskie Państwo Podziemne szybko 
zdef in iowało charakter  PPR i za 
pośrednictwem Biuletynu Informacyjnego 
w nr 12 z 26 marca 1942r w artykule 
„Komuniści” napisano: Polska Partia 
Robotnicza i jej organy uważamy za obcą 
agenturę.

Agenturę nie tylko obcą i wrogą interesom polskim ale także szkodliwą dla 
współpracy rządów polskiego i sowieckiego. (..)
Natomiast Gwardia Ludowa / Armia Ludowa ( GL/AL) stanowiła zbrojne 
ramię tejże Polskiej Partii Robotniczej.”
Zgodnie z zaleceniem Wojewody Lubelskiego tablice upamiętniające 
organizacje symbolizujące komunizm zostały 14 czerwca br usunięte 
z pomnika.
O dalszym losie monumentu zdecyduje Rada Sołecka w Świeciechowie 
Dużym i annopolscy radni.
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POWIATOWE OBCHODY ŚWIĘTA NARODOWEGO 
TRZECIEGO MAJA W ANNOPOLU

Gminę Annopol spotkał w tym roku 
zaszczyt organizacji Powiatowych 
Obchodów Święta Narodowego Trzeciego 
Maja.
W uroczystościach udział wzięły 

delegacje biur poselskich Posła na Sejm 
RP Wojciecha Wilka oraz Posła na Sejm 
RP Jarosława Stawiarskiego. Marszałka 
Województwa Lubelskiego reprezentował 
Grzegorz Taradyś Zastępca Dyrektora 
Departamentu Zarządzania Regionalnym 
Programem Operacyjnym Województwa 
L u b e ls k ie g o .  Po w ia t  K ra ś n ic k i  
reprezentowali Starosta Kraśnicki Andrzej 
Maj oraz Stefan Stachula Członek 
Zarządu Powiatu.
Ponadto w uroczystościach uczestniczyli: 
Burmistrz Annopola Wiesław Liwiński, 
P rzew odn iczący  Rady Mie jsk ie j  
w Annopolu Zdzisław Romański wraz 
z radnymi, Zastępca Burmistrza Roman 
Wiśniewski, Zastępca Komendanta 
Powiatowego Policji w Kraśniku Rafał 
Skoczylas, Komendant Komisariatu Policji 
w Kraśniku Sławomir Kuś, Komendant

Komisariatu Policji w Annopolu Sławomir 
Pakuła, przedstawiciele Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Kraśniku, 
delegacje jednostek OSP z terenu gminy 
z Prezesem Miejsko Gminnego Zarządu 
OSP RP Wiesławem Kołczewskim, 
Andrzej Wąsik Powiatowy Państwowy 
Inspektor Sanitarny w Kraśniku, delegacja 
Zarządu Powiatowego PSL w Annopolu, 
Koło Prawa i Sprawiedliwości z Annopola, 
o r a z  d e l e g a c j e  o r g a n i z a c j i  
kombatanckich, Powiatowego Urzędu 
Pracy w Kraśniku, Domu Pomocy 
Społecznej w Kraśniku, Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Kraśniku, 
P o w ia to w e g o  Z e s p o łu  P o radn i  
Psychologiczno -  Pedagogicznych 
w Kraśniku, Środowiskowego Dom 
Samopomocy w Kraśniku, Domu Pomocy 
Społecznej w Popkowicach, Zespołu 
Szkół nr 1 w Kraśniku, Zespołu Szkół nr 2 
w Kraśniku,  Zespołu Szkól nr 3 
w Kraśniku, Zespołu Szkół im. Jana Pawła
I I  w A n n o p o l u ,  L i c e u m  
Ogólnokształcącego w Zakrzówku, Zespołu Szkół im. Orląt Lwowskich 

w Urzędowie, Zespołu Szkół w Wólce 
Gościeradowskiej , Zespołu Szkół 
Specjalnych w Kraśniku, Ośrodka Szkolno
-  Wychowawczy w Olbięcinie, Publicznej 
Szkoły Podstawowej im. księcia Józefa 
Poniatowskiego w Annopolu, Szkół 
Podstawowych z terenu Gminy Annopol- 
PSP w Świeciechowie, PSP w Dąbrowie, 
PSP im. Marii Kołsut w Grabówce, PSP 
w Opoce, PSP w Kosinie,  PSP 
w Jan iszow ie ,  PSP w Borowie ,  
Przedszkola w Annopolu, przedstawiciele 
Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Annopolu, Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Annopolu, Miejsko Gminnej Biblioteki 
P u b l i c z n e j  w A n n o p o l u  
i Centrum Kultury w Annopolu, 20 
Środowiskowa Drużyna Harcerska 
„ N adw iś lańs k ie  T ra m p y ” , zuchy  
z Gromady „Leśne Duszki” z Annopola, 
zuchy i harcerze działający przy Szkole 
P o d s ta w o w e j  im. M ar i i  K o łs u t  
w Grabówce, Jednostki Strzeleckiej 
nr 2045 w Annopolu.

Uroczyste obchody rozpoczęła msza 
święta w intencji Ojczyzny w kościele p.w. 
św. Joachima i Anny w Annopolu, 
koncelebrowana przez proboszcza 
ks. kanonika Krzysztofa Krzemińskiego, 
ks. kan. Antoniego Bezpalkę oraz 
ks. Rafała Olszówkę. Po mszy świętej 
uczestnicy uroczystości przeszli pod 
pomnik Marszałka Józefa Piłsudskiego na 
annopolskim rynku prowadzeni przez 
Parafialną Orkiestrę Dętą z Szastarki.
Po odegraniu i odśpiewaniu hymnu 
narodowego głos zabrał Burmistrz 
Annopola Wiesław Liwiński, a następnie 
Starosta Kraśnicki Andrzej Maj.
Kolejnym punktem uroczystości było 
składanie wiązanek i wieńców pod 
p o m n i k i e m  M a r s z a ł k a  J ó z e f a  
Piłsudskiego przez przybyłe delegacje. 
Podczas majowej imprezy rozdawane 
były bezpłatne foldery historyczne wydane 
przez Starostwo Powiatowe w Kraśniku 
poświęcone historii Rachowa/Annopola 
w okresie Konstytucji 3 Maja, autorstwa 
dr. Dominika Szulca.

UM

INAUGURACJA GMINNYCH OBCHODOW 
100 ROCZNICY ODZYSKANIA NIEPODLEGŁOŚCI

Powiatowe Obchody Święta Narodowego 
Trzeciego Maja były okazją do inauguracji 
Gminnych Obchodów 100. Rocznicy 
Odzyskania Niepodległości. Sto biało 
czerwonych balonów wypuszczono 
w powietrze, a uczniowie z Publicznej 
Szkoły Podstawowej im. ks. Józefa 
Poniatowskiego w Annopolu odtańczyli 
Poloneza i Krakowiaka.

Zespół „Krzemień" działający przy 
Pub l i czne j  Szko le  Podstawowej 
w Świeciechowie zaprezentował koncert 
pieśni patriotycznych. Występ Orkiestry 
Parafialnej z Szastarki zakończył 
uroczyste obchody Narodowego Święta 
Trzeciego Maja.

UM
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FESTYN „DZIECI DLA NIEPODLEGŁEJ”

Tegoroczne Święto „Dnia Dziecka” zostało 
włączone do Gminnego Programu 
Obchodów 100. Rocznicy Odzyskania 
Niepodległości. Impreza odbyła się pod 
hasłem „Dzieci dla Niepodległej”.
30 maja br. uczniowie wszystkich szkół 
z terenu Gminy Annopol uczestniczyli 
w zorganizowanym dla nich festynie 
sportowo-rekreacyjnym na stadionie 
MGKS „WISŁA” Annopol.
Festyn otworzył Burmistrz Annopola 
Wiesław Liwiński, składając dzieciom 
życzenia z okazji ich święta od władz 
samorządowych.
Część sportową festynu rozpoczęły 
pokazy akrobatyczne w wykonaniu 
uczniów ze szkół w Opoce, Kosinie 
i Dąbrowie.

Dzieci klas I-III zabawiała Agencja 
Artystyczna z Krakowa, a uczniowie klas 
IV-VI i Gimnazjum przeszli do rywalizacji 
w k o n k u re n c ja c h  r e k r e a c y jn o -  
sportowych.Wyniki rywalizacji:
Imiejsce- PSPwJaniszowie
II miejsce - PSP w Annopolu
III miejsce - PSP w Grabówce
IV miejsce - PSP w Kosinie
V miejsce - PSP w Świeciechowie
VI miejsce-PSP w Opoce
VII miejsce-PSP w Borowie
VIII miejsce-PSP w Dąbrowie 
Puchar przechodni  w Gimnazjum 
wywalczyła klasa 111 B.
Dodatkową atrakcją imprezy były pokazy 
sprzętu Jednostki OSP w Annopolu oraz 
Komendy Powiatowej Policji w Kraśniku.
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FESTYN „WALKA O NIEPODLEGŁOŚĆ
Żyjąc dziś dzięki poświęceniu naszych 
przodków możemy w pełni docenić 
wolność i niepodległość Ojczyzny. Setna 
rocznica odzyskania przez Polskę 
niepodległości stała się doskonałą okazją 
do radosnego świętowania podczas 
f e s t y n u  p o d  n a z w ą  „ W a l k a
o n iepod leg łość  pod s t r z e c h ą ” , 
zorganizowanego przez Publiczną Szkołą 
Podstawową w Kosinie.
3 czerwca bieżącego roku licznie 
zgromadzeni mieszkańcy Kosina oraz 
przybyli goście: Wiesław Liwiński -  
Burmistrz Annopola, Zdzisław Romański - 
P rzew odn iczący  Rady M ie jsk ie j  
w Annopolu, Stefan Stachula -  Członek 
Zarządu Powiatu, Małgorzata Jabłońska-  
P e łn o m o c n ik  G m in n e j  K o m is j i  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Annopolu, za sprawą utalentowanej 
młodzieży mogli choć na chwilę zatrzymać 
się i uzmysłowić jak trudna była droga 
Polaków do wolności.
Fabuła tego przedstawienia została 
osnuta wokół historii wiejskiej rodziny, 
mocno naznaczonej patriotyzmem, która 
w czasie I wojny światowej przeżywa 
wojenną traumę-wymarsz ojca i jednego 
z synów na front. Symbolem Polaków 
staje się biały orzeł, którego pisk słyszany 
w duszy nie pozwala tracić nadziei na 
wolność. Trzyaktowa opowieść była 
wzbogacona muzyką, która budowała 
nastrój i emocje. Inscenizacja „Pisk orła

UROCZYSTE OBCHODY DNIA PATRONÓW
6 czerwca br. w Publicznej Szkole 
P o d s t a w o w e j  im .  ks .  J ó z e f a  
Poniatowskiego w Annopolu miały miejsce 
uroczyste obchody Dnia Patronów. 
Z uwagi na to, że rok 2018 wyznacza 
szczególny moment w historii naszego 
kraju -  przypada w nim bowiem setna 
rocznica odzyskania przez Polskę 
niepodległości- szczególną uwagę 
poświęcono najwyższym wartościom 
wżyciu każdego Polaka patrioty.
Obchody święta szkolnego rozpoczęły się 
Mszą Świętą. Następnie, już w hali 
sportowej, dyrektor szkoły p. Danuta 
Ryfka powitała wszystkich przybyłych, 
wtym zaproszonych gości: przedstawicieli 
władz samorządowych z terenu gminy 
i powiatu, księży, dyrektorów placówek 
oświatowych i instytucji samorządowych, 
przedstawicieli Komisariatu Policji oraz 
Zarządu Rady Rodziców.
Dyrektor D. Ryfka w swoim przemówieniu 
m . in .  p o d z i ę k o w a ł a  u c z n io m ,  
nauczyc ie lom oraz rodzicom za 
zaangażowanie w pracę na rzecz szkoły, 
co p r z y c z y n i ło  s ię do l i cznych  
i znaczących sukcesów placówki. 
Następnie w krótkim montażu słowno- 
muzycznym przedstawiono zacne . 
sylwetki Patronów: Św. Jadwigi Królowej 
(patronki gimnazjum) i ks. Józefa 
Pon ia towsk iego (pat rona szko ły

podstawowej). Podkreślono przy tym fakt, 
że służba narodowi polskiemu zawsze 
była dla nich priorytetem. Kolejnym 
punktem programu było odniesienie się do 
współczesnych sposobów wyrażania 
patriotyzmu tj. sumiennej nauki, 
zaangażowania w wolontar iat czy 
oddawania czci symbolom narodowym. 
W związku z tym wystąpili ci, którzy 
w y różn ia ją  się w p ropagowaniu  
szlachetnych, patriotycznych postaw- 
harcerze z 20. Środowiskowej Drużyny 
Harcerskiej Nadwiślańskie Trampy oraz 
członkowie gromady zuchowej „Leśne 
duszki”. Młodzi patrioci w ciekawej formie 
przedstawili ideę swoich działań. Tuż po 
nich członkowie koła teatralnego Alter Ego 
zaprezentowali przedstawienie taneczno- 
p a n t o m i m i c z n e  pt .  „ D r o g a  do 
Niepodległej”. Patriotycznego klimatu 
uroczystości dodała też liryczna oprawa 
muzyczna. Po występach uczniów 
z okolicznościowym przemówieniem 
zwrócił się do zebranych Burmistrz 
Annopola p. Wiesław Liwiński. Wyraził 
zadowolenie z faktu, że placówki 
oświatowe z terenu gminy Annopol 
aktywnie włączają się w realizację działań 
w ramach Gminnych Obchodów Stulecia 
Odzyskania przez Polskę Niepodległości. 
Podkreślił przy tym duże znaczenie barw 
narodowych,  które powinny być

szanowane z uwagi na ich symbolikę.
Następnie delegacje uczniów złożyły 

k w i a t y  p r z e d  p o m n i k i e m  
ks. J. Poniatowskiego i wizerunkiem 
Św. Jadwigi Królowej.Obchodom Dnia 
Patronów towarzyszy ła  wystawa 
poświęcona historii harcerstwa po
II wojnie światowej pod hasłem "Bogu

i Polsce" udostępniona przez Instytut 
Pamięci Narodowej.Uroczystość wywarła 
duże wrażenie na zgromadzonej  
publiczności, która ze wzruszeniem 
i patriotyczną refleksją nagrodziła 
występujących uczniów owacją na 
stojąco.

PSP w Annopolu

b ia łe g o ” w yw o ła ła  n ie jedną  łzę 
wzruszenia na twarzach publiczności.
Po u jm u ją c y m  p r z e d s t a w ie n iu  
degustowano staropolskie potrawy: 
zabielany barszcz z kapustą kwaszoną, 
podpłomyki, zsiadłe mleko, pierogi 
w licznych odsłonach, ciasta drożdżowe. 
W czasie uroczystości podziwiano trzy 

układy akrobatyczne „Idziemy do ZOO", 
„Euforia” i „ Szukaj mnie” zaprezentowane 
przez Grupę Akrobatyczną AMINO -  
sekcja w Kosinie pod przewodnictwem 
Pani Darii Just.
Podczas festynu zostały także ogłoszone 
wyniki rodzinnego konkursu wiedzy „100 
lat odzyskania niepodległości” .
Niedzielne popołudniowe spotkanie było 

ucztą zarówno dla duszy jak i ciała. Dla 
najmłodszych uczestników przygotowano 
liczne atrakcje: zabawę na dmuchanych 
z j e ż d ż a l n i a c h  o ra z  s p o t k a n i e  
z przesympatycznymi animatorkami. 
Wszystko było możliwe dzięki ofiarności 

s p o n s o r ó w :  G m i n n e j  K o m i s j i  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Annopolu, Mariuszowi Pasztaleniec 
właścicielowi firmy AGMAR, Radzie 
Rodziców, Kołu Gospodyń Wiejskich, 
Państwu Renacie i Jackowi Górniak, 
Państwu Oliwii i Łukaszowi Mlak oraz 
zaangażowaniu Pani Dyrektor Beaty Czyż 
-  Olszowy, Rady Pedagogicznej, Rady 
Rodziców, Kołu Gospodyń Wiejskich.

PSP w Kosinie
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GMINNY TURNIEJ PIŁKI NOŻNEJ 
„DLA NIEPODLEGŁEJ”

14 czerwca 2018 roku w Publicznej Szkole 
Podstawowej w Opoce Dużej odbył się 
Gminny turniej piłki nożnej zorganizowany 
z okazji 100. rocznicy Odzyskania 
Niepodległości przez Polskę pod hasłem 
„Dla Niepodległej”.
Turniej został  zorganizowany we 
współpracy PSP w Opoce Dużej 
i Burmistrza Annopola pana Wiesława 
Liwińskiego. W zawodach udział wzięli 
uczniowie klas IV-VII ze szkół z terenu 
gminy Annopol: PSP ŚWIECIECHÓW,
PSP GRABÓWKA, PSP DĄBROWA,
PSP ANNOPOL, PSP OPOKA DUŻA,
PSP KO SIN ,  PSP J A N IS Z Ó W .
Rozgrywki prowadzone były systemem 
grupowym. Uczestnicy turnieju podeszli 
d o  z a w o d ó w  z o g r o m n y m  
zaangażowaniem, przestrzegając zasad 
fair play. Po wyłonieniu zwycięzców 
z poszczególnych grup rozegrano mecze 
finałowe o I i 111 miejsce.
Najlepsza okazała się drużyna ze szkoły 
wAnnopolu.

Wyniki:
I miejsce-PSP wAnnopolu
II miejsce- PSP w Kosinie
III miejsce-PSPwJaniszowie

WOJSKOWY FESTYN RODZINNY W PUBLICZNEJ 
SZKOLE PODSTAWOWEJ W ŚWIECIECHOWIE DUŻYM

W ramach różnych form uczczenia 100 - 
rocznicy Odzyskania Niepodległości, 
nasza szkoła w dniu 17 czerwca 2018 r. 
zorganizowała piknik wojskowy, a teren 
Pub l i czne j  Szko ły  Podstawowej 
w Świeciechowie zamienił się w poligon 
wojskowy.
Wyszliśmy bowiem z założenia, że tylko 
wspólne radosne świętowanie tak wielkiej 
rocznicy da wszystkim poczucie jedności i 
przekonanie, że wszyscy jesteśmy 
dziedzicami wolnej i niepodległej 
ojczyzny.
Pani Urszu la  M ły na rc z y k ow s k a  
emerytowana nauczycielka historii, 
wygłosiła odczyt pt: „ Historia okoliczna, 
czyli nasze drogi do niepodległości” . 
Powiązała ona wielką historię walki
0 niepodległość i jej odzyskanie z historią 
regionalną właśnie okoliczną. Bo najpierw 
taka historia budzi w nas dumę, a potem 
wpasowuje się w dzieje ogólnonarodowe. 
Prelegentka przedstawiła sylwetki postaci
1 wydarzenia dziejące się w naszej okolicy, 
a mające wpływ na bieg wydarzeń 
ogólnopolskich. Mamy tu na myśli takie 
postacie jak płk Andrzej Niegolewski 
uczestnik szarży pod Samosierrą, czy 
Piotr Klimek jeden z żołnierzy I Kompanii 
Kadrowej. Jesteśmy przekonani, że 
założenie ideowe pikniku sprawdziło się w 
zupełności. Patriotyczne, a jednocześnie 
bardzo radosne świętowanie ponownych 
narodzin naszej ojczyzny, zintegrowało 
społeczność lokalną i dało okazję do 
wspólnego wyrażenia szacunku, a o to 
właśnie nam chodziło.
Każdy uczestnik imprezy przy wejściu 
otrzymał numerowaną przepustkę, która 
brała udział  w losowaniu nagród 
ufundowanych przez GKRPAwAnnopolu. 
Uczestnicy festynu mogli wypróbować 
swoje siły w strzelaniu do celu, wykazać 
się zręcznością w konkurencjach 
sportowych czy sprawdzić swoją wiedzę w 
Ouzie o Józefie Piłsudskim. Uczniowie 
naszej szkoły pod dowództwem żołnierzy, 
wzięli udział w zmaganiach terenowych 
na orientację. Wszyscy znakomicie 
wykonali zadanie i przybyli na metę 
z m ę c z e n i ,  a l e  b a r d z o  
usatysfakcjonowani. Uczniowie klas 0- IV 
pod kierunkiem p. Jagody Bąk, p. Marzeny 
Jabłońskiej, p. Justyny Nowak, p. Barbary 
Kuś zaprezentowali się recytując wiersze 
o tematyce patriotycznej. Głośne brawa 
świadczyły o poziomie deklamacji.

W konkurencji „ Mały poligon”:
I miejsce zdobyła rodzina Tęczów,
II miejsce rodzina Siewierskich,
III miejsce rodzina Machników. 
Pamiątkowe puchary ufundowała 
Gminna Komisja Rozwiązywan ia 
Problemów Alkoholowych.
W uroczystości uczestniczyli zaproszeni 
goście: Burmistrz Annopola p. Wiesław 
Liwiński, Członek Zarządu Powiatu 
Kraśnickiego p. Stefan Stachula, Radny 
Powiatu Kraśnickiego p. Krzysztof 
Skórski, Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Annopolu p. Zdzisław Romański, asp. 
szt. Sławomir Okulus, Skarbnik Gminy Lila 
Kaczor, Proboszcz Parafii Rzymsko- 
Katolickiej ks. Krzysztof Szczęśniak, 
Proboszcz Parafii Polsko-Katolickiej 
ks. Marcin Dębski, sołtys wsi Świeciechów 
p. Lucjan Wierut, Radny Rady Miejskiej 
p. Andrzej Bownik, sołtysi Bliskowic, 
Popowa, Swieciechowa Poduchownego, 
Natalina, członkowie Koła Łowieckiego 
nr 32 „Zaborze” p. Tadeusz Kucharczyk, 
p. Waldemar Kobyra, prezes Ochotniczej 
Straży Pożarnej p. Jan Leśniak z druhami 
strażakami.
Wśród zaproszonych gości nie mogło 
zabraknąć najważniejszych bohaterów 
uroczystości -  absolwentów naszej szkoły 
służących w Wojsku Polskim. Przybyli do 
nas wraz rodzinami p. Włodzimierz 
Kręcisz, p. Tomasz Naborczyk, p. Rafał 
Naborczyk, p. Krzysztof  Jarzyna, 
p. Krzysztof Rosół, p. Adrian Leśniak, 
p. Piotr Cyran, p. Paweł Miler, p. Grzegorz 
Kowal, p. Grzegorz Woźniak, p. Krzysztof 
Bownik oraz emerytowani wojskowi 
p. Ryszard Gierczak, p. Alfred Kaczor. 
Panowie przedstawili swoje sylwetki, 
informując o randze i jednostce wojskowej 
w której służą.
Swoją obecnością zaszczyciła nas 
również 2 Lubelska Brygada Obrony 
Terytorialnej w Dęblinie oraz mieszkańcy 
pobliskich miejscowości.
Tradycyjna grochówka i pieczona 
kiełbaska przy śpiewie pieśni legionowych 
zakończyła ten bardzo emocjonujący 
dzień.

Dyrektor PSP w Świeciechowie Dużym 
Katarzyna Szwed

Wszystkim drużynom pamiątkowe 
puchary i dyplomy ufundował i wręczył 
Burmistrz Annopola Wiesław Liwiński, 
życząc zawodnikom dalszych sukcesów. 
Po zakończeniu turnieju uczniowie 
i nauczyciele zostali zaproszeni do 
wspólnego grillowania.

PSP w Opoce Dużej
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PRZEDSZKOLNY KONKURS RECYTATORSKI 
„PRZEDSZKOLAK - MAŁY POLAK”

W związku ze zbliżającą się setną 
rocznicą odzyskania przez Polskę 
niepodległości Przedszkole w Annopolu 
z dumą włączyło się do organizacji 
gminnych obchodów uczczenia tego 
wydarzenia.
Od pierwszych dni września realizujemy 
projekt edukacyjny -  „Przedszkolak -  
Mały Polak”. Liczymy dzieci patriotyzmu. 
Uświadamiamy dzieciom kim jesteśmy, 
skąd się wywodzimy, jaka jest nasza 
przeszłość, uczymy je bycia Polakami, 
uczymy miłości do kraju ojczystego. 
Rozwijamy zainteresowania pięknem 
polskiej  l i te ra tury  i kszta ł tu jemy 
wrażliwości na piękno języka ojczystego. 
Przykładamy wszelkich starań do 
rozbudzania u naszych podopiecznych 
tożsamości narodowej, poprzez realizację 
różnorodnych zadań dbamy o to, aby 
dzieci od najmłodszych lat poznawały 
historię, kochały i szanowały Polskę 
i swoją małą Ojczyznę - Annopol, bo jak 
powiedział marszałek Józef Piłsudski: 
„Naród, który nie zna swojej przeszłości, 
n ie  z a s ł u g u j e  na s z a c u n e k

teraźniejszości i nie ma prawa do 
przyszłości”.
W ramach podjętych działań, zgodnie 
z kalendarzem gminnych obchodów 
100 rocznicy odzyskania niepodległości 
13 czerwca odbyła się XV edycja 
gminnego konkurs recytatorskiego pod 
hasłem „Przedszkolak -  Mały Polak”, 
którego celem było pielęgnowanie postaw 
patriotycznych, popularyzowanie poezji 
opiewającej piękno naszej Ojczyzny, 
a także rozwi janie recytatorskich 
uzdolnień dzieci i promowanie talentów. 
Zaproszenie na konkurs przyjęli: Pan 
Wiesław Liwiński -  Burmistrz Annopola, 
P a n  Z d z i s ł a w  R o m a ń s k i  - 
P rzew odn iczący  Rady Mie jsk ie j  
w Annopolu,  Pani Anna Wąsik  -  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Spraw Socjalnych, Pani 
Agnieszka Matwiej -  Dyrektor Miejsko -  
Gminnej Biblioteki Publicznej, nauczyciele 
i rodzice.
Recytacje przedszkolaków poprzedziło 
w s p ó l n e  o d ś p i e w a n i e  h y m n u  
narodowego. W tematykę konkursu

recytatorskiego wprowadziły zebranych 
sześciolatki -  Klara i Bartek - recytując 
„Katechizm Polskiego Dziecka” -  Wł. 
Bełzy, oraz grupa pięciolatków, która 
za tańczy ła  dla gośc i  p ięknego,  
wiosennego krakowiaka.
Popisy annopolskich przedszkolaków 
wprowadziły gości w patriotyczny nastrój, 
przypomniały za co kochamy swój kraj, a 
także pozwoliły zapomnieć uczestnikom o 
tremie.
Adresatami konkursu były przedszkolaki z 
z a p r z y j a ź n i o n y c h  o d d z i a ł ó w  
przedszkolnych z terenu całej Gminy 
Annopol: Borowa, Dąbrowy, Janiszowa, 
Grabówki,  Kosina, Opoki  Dużej, 
Święciechowa, oraz oczywiście dzieci z 
naszego przedszkola.
Do udziału zgłosiło się 34 uczestników, 
którzy zachęcani gorącymi brawami 
pięknie deklamowali przygotowane 
wiersze patriotyczne. Mimo, iż tematyka 
tegorocznego konkursu nie należała do 
łatwej, przedszkolaki wspaniale poradziły 
sobie z zadaniem.
Us łysze l iśm y  w ie rsze  W is ławy

Szymborskiej, Wandy Chotomskiej, 
Joanny Białobrzeskiej ,  Czesława 
Janczarskiego, Ryszarda Przymusa, 
Władysława Bełzy oraz wiersz autorstwa 
Pani Małgorzaty Gawrysiak -  nauczycielki 
z PSP w Dąbrowie.
W s z y s c y  u c z e s tn i c y  te j  ed y c j i  
zaprezentowali bardzo wysoki poziom 
re c y ta c j i .  Kom is ja  konk u rs o w a  
jednogłośnie zdecydowała o przyznaniu 
nagród i dyplomów wszystkim dzieciom. 
Na zakończenie odbyło się wspólne 
spotkanie mające na celu integrację 
dzieci.

Dyrektor Przedszkola w Annopolu 
Iwona Wojewoda

PIĘKNE I ZDROWE W KAŻDYM WIEKU
Projekt pod taką nazwą realizowało 
Stowarzyszenie Kobiet Aktywnych 
Bliskowice w miesiącach kwietniu i maju 
br. Środki na realizację projektu w 80% 
pozyskane zostały w ramach PRO W na 
lata 2014-2020 poprzez Lokalną Grupę 
Działania Ziemi Kraśnickiej. Projekt 
realizowany był w formie trzech spotkań 
warsztatowych, na których odbyły się 
szkolenia teoretyczne i praktyczne na 
temat ekspozycji kobiecej urody tj, jak 
prawidłowo zadbać o skórę. Panie, 
uczestniczki warsztatów poznały sposoby 
pielęgnacj i  skóry oraz zdrowego 
odżywiania się z wykorzystaniem 
produktów zawierających aloes.

Same wykonywały maseczki, zgłębiły 
tajniki wiedzy na temat domowego SPA 
pod okiem doświadczonych osób. 
Warsztaty prowadziły Panie Urszula 
Z y s k o w s k a ,  m e n a g e r  w f i rm ie  
ForeverLiving Products oraz Pani Anna 
Sokołowska -  kosmetolog, wykładowca w 
Pracowni Kosmetologii i Medycyny 
Estetycznej na Uniwersytecie Medycznym 
w Lublinie. W warsztatach uczestniczyły 
mieszkanki Gminy Annopol.

Lila Kaczor
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UROCZYSTE OTWARCIE PLACU ZABAW
26 maja br. z inicjatywy Rady Sołeckiej i 
sołtysa Popowa Hieronima Mazurka 
nastąpiło otwarcie placu zabaw. 
Uroczystość rozpoczęła się od powitania 
mieszkańców i zaproszonych gości, 
wśród których byli: Proboszcz Parafii 
Polsko-Katolickiej w Świeciechowie 
Marcin Dębski, Członek Zarządu Powiatu 
Kraśnickiego Stefan Stachula, Burmistrz 
A n n o p o l a  W i e s ł a w  L i w i ń s k i ,  
P rzew odn iczący  Rady Mie jsk ie j  
w Annopolu Zdzisław Romański, Zastępca 
Burmistrza Roman Wiśniewski, Skarbnik 
Gminy Lila Kaczor.
Następnie głos zabrał Burmistrz Wiesław 
Liwiński, który pogratulował trafnej decyzji 
budowy placu zabaw i życzył dalszej 
dobrej współpracy z samorządem.

W POPOWIE
Po uroczystym przecięciu wstęgi przez 
Burmistrza, Sołtysa oraz najmłodszych 
mieszkańców miejscowości nastąpiło 
poświęcenie placu przez ks. proboszcza.
Po częśc i  o f ic ja lne j  uczes tn icy  
uroczystości przeszli do budynku remizy, 
gdzie wystąpił Zespół „Krzemień” , 
działający przy PSP w Świeciechowie, 
lokalna artystka ludowa Bogumiła Dolecka 
oraz Daria Just z grupą akrobatyczną. 
Zebranych zabawiała Grupa Animacyjna 
z Kraśnika.
D la w s z y s t k i c h  o r g a n i z a t o r z y  
przygotowali smaczny poczęstunek.

UM

99 UTWORZENIE OTWARTEJ STREFY AKTYWNOŚCI 
W ANNOPOLU” -  PROJEKT DOFINANSOWANY

W dniu 26.06.2018r. w Ministerstwie 
Sportu i Turystyki została rozstrzygnięta 
pierwsza edycja Programu Rozwoju Małej 
Infrastruktury Sportowo-Rekreacyjnej 
o charakterze wielopokoleniowym - 
Otwarte Strefy Aktywności. Spośród 1416 
wniosków pozytywnie zaopiniowano 792, 
w tym  w n io s e k  Gminy  A nnopo l  
pn. "U tworzen ie  Otwartej  Strefy 
Aktywności wAnnopolu".
Kosztorysowa wartość zadania to 
98 780zł, dofinansowanie 49 300zł. 
Termin realizacji do końca września 2018r. 
W ramach projektu przewiduje się budowę 
siłowni zewnętrznej oraz placu zabaw 
wraz z ogrodzeniem w Annopolu,  
ul. Leśna na placu pomiędzy blokami 
mieszkalnymi Świeciechowska 2a 
a Leśna 4. W chwili obecnej oczekujemy 
na podpisanie umowy z ministerstwem.
W ramach projektu przewiduje się budowę 
siłowni zewnętrznej oraz placu zabaw 
wraz z ogrodzeniem.
PLAC ZABAW elementy:
-mały zestaw sprawnościowy "Domek", 
-huśtawka potrójna,
-duży zestaw zabawowy "Samolot",
-dwa bujaki typu "sprężynowiec", 
-ogrodzenie-plac zabaw zabezpieczony 
p rzed dos tępe m  z w ie r z ą t  oraz  
z a p e w n i a ją c y  b e z p ie c z e ń s tw o  
użytkownikom.

Ogrodzeniem w formie płotu panelowego. 
U r z ą d z e n i a  r o z p l a n o w a n o  
z uwzględnieniem stref bezpiecznych, 
nienachodzących na siebie. Urządzenia 
mocowane przy pomocy stalowych kotew 
lub  s ta lo w y c h  nóg k o n s t r u k c j i  
zabetonowanych w gruncie. Pod 
urządzeniami planuje się wykonanie 
nawierzchni z piasku o grubości 30cm. 
Wymiary placu zabaw to 21,00m x 12,5m 
(262,5m2).
SIŁOWNIA PLENEROWA - w skłąd 
siłowni wchodzą elementy zabawowe 
i elementy siłowe.
Urządzenia zabawowe:urządzenie kółko 
i krzyżyk oraz stół do piłkarzyków. 
Urządzenia siłowe: wioślarz + słup 
+wahadło, rower+słup + prasa nożna 
-biegacz+słup+ orbitrek 
-prostownik pleców+słup+koło tai-chi 
-poręcze (drążki gimnastyczne) + słup 
+ twister,
-wyciąg górny+słup+wyciskanie siedząc 
W obszarze siłowni ze strefą relaksu 
umieszczone zostaną ławki w ilości 
4 sztuk i kosze na śmieci 2 sztuki. 
Wymiary siłowni plenerowej 12,5m 
x12,5m (156,25 m2).

UM

ZAKONCZENIE PRZEBUDOWY DROG POWIATOWYCH
Zakończone zostały przebudowy dwóch 
dróg powiatowych na terenie gminy 
Annopol. Odcinek pierwszy Grabówka - 
Sucha Wólka, droga nr 2707L o długości 
880 mb, wartość zadania 313 296,00 zł., 
w tym środki z budżetu gminy: 156 648,00 
zł. Odcinek drugi Grabówka - Natalin, 
droga nr 2644L o długości 990 mb, 
wartość zadania 290 910,00 zł., w tym 
środki z budżetu gminy: 145 455,00 zł.

UM

Odcinek drogi powiatowej Grabówka - Sucha Wólka Odcinek drogi powiatowej Grabówka - Natalin

Z głębokim żalem i smutkiem zawiadamiamy, że 20 czerwca br. po ciężkiej chorobie zmarł 
S.P.

Michał Wór
Inspektor ds. inwestycji Urzędu Miejskiego w Annopolu, 

nieodżałowany pracownik, wspaniały kolega, szlachetny człowiek 

Żonie, Córce i Bliskim Zmarłego, szczere wyrazy współczucia 
oraz słowa wsparcia w tych trudnych chwilach składają 

Burmistrz Annopola, Zastępca Burmistrza wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego w Annopolu, 
oraz 

Radni Rady Miejskiej w Annopolu, Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych.
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XV NADWIŚLAŃSKIE SPOTKANIA SOBÓTKOWE

reakcje widowni.
Przed Centrum Kultury rozstawiona była 
kuchnia połowa, w której przybyli goście 
mogli poczęstować się grochówką 
przygotowaną przez Państwa Sawickich. 
Organizatorzy dziękują wszystkim, którzy 
w ł ą c z y l i  s ię  w p r z y g o t o w a n ia  
t e g o r o c z n y c h  S o b ó t e k ,  Panu  
Burmistrzowi Wiesławowi Liwińskiemu, 
pracownikom Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Annopolu, zaproszonym 
g o ś c io m ,  osobom ,  k tó re  mimo 
niesprzyjającej aury za oknem stworzyli

k o n c e r t o w ą  p u b l i c z n o ś ć ,  
a także sponsorom: Państwu Ewie 
i Zygmuntowi Dęga, Państwu Zofii i 
Janowi Stefańskim, Państwu Halinie 
i Zdzisławowi Romańskim. Dziękujemy 
również Panu Staroście Kraśnickiemu 
Andrzejowi Majowi za wsparcie finansowe 
i współorganizację imprezy.

CK

TRZY SZKOŁY ZAKOŃCZYŁY REALIZACJĘ 
PROJEKTU „DELFINKI”

Na 23 czerwca zaplanowano XV 
Nadwiślańskie Spotkania Sobótkowe. Po 
raz pierwszy od 15 lat Noc Kupały nie 
odbyła się na annopolskiej Stanicy nad 
Wisłą. Ulewny deszcz, który padał od rana 
nie pozwolił, aby impreza ta miała formę 
p le n e ro w ą  i w o s ta tn ie j  chw i l i  
o r g a n i z a t o r z y  p o d ję l i  d e c y z ję
o przeniesieniu jej do budynku Centrum 
Kultury. Niestety nie mógł odbyć się żaden 
z zaplanowanych konkursów, gdyż Sala 
W id o w is k o w a  nie była do tego 
przygotowana technicznie.

Mimo wszystko na naszej scenie 
zaprezentowały się zespoły, które tego 
dnia dojechały do Annopola tj. Zespół 
Stocaneczka, Zespół Kowalanki, Zespół 
Sulowiacy oraz Kasia Pawłowska. 
Zwieńczeniem imprezy był koncert 
Z e s p o łu  G ien i  D u dk i ,  k tó re g o  
założycielem jest Pan Zygmunt Skrok 
pochodzący z Bl iskowic.  Muzycy 
przyjechali do nas specjalnie z Wrocławia i 
pomimo trudnych warunków dali świetny, 
ponad godzinny koncert, o czym 
świadczyć mogą żywe i spontaniczne

Zakończyła się realizacja programu 
powszechnej nauki pływania „Umiem 
p ł y w a ć ” w t r z e c h  s z k o ł a c h :  
Świeciechowie, Kosinie i Grabówce.
Łącznie 45 uczniów klas I-III odbyło 

20 godzinną naukę pływania pod okiem 
instruktora na basenie w Ożarowie. 
G łó w n y m  ce lem  p r o je k tu  by ło  
doprowadzenie do opanowania przez 
dzieci podstawowych umiejętności 
p ły w a n ia ,  a także  p ro f i l a k ty k a  
i korygowanie wad postawy. Uczestnicy 
podczas zajęć zostali zapoznani z 
podstawowymi zasadami bezpiecznego 
przebywania . Na zakończenie zajęć 
został przeprowadzony sprawdzian 
poziomu opanowania podstawowych 
umiejętności pływackich.

Udział w tym projekcie umożliwił dzieciom 
atrakcyjne spędzanie wolnego czasu, 
rozwijanie i podnoszenie sprawności 
fizycznej oraz nabycie podstawowej 
umiejętności pływania. Uczniowie bardzo 
chętnie uczestniczyli w zajęciach na 
basenie, z niecierpliwością czekali na 
kolejne wyjazdy.
Realizacja projektu była możliwa dzięki 
p o z y s k a n e m u  d o f i n a n s o w a n iu  
z Ministerstwa Sportu i Turystyki.
Całkowita wartość projektu 22 820,00 zł., 
wkład własny gminy 11 410,00 zł.

UM

Gmina sfinansuje pomysły Stowarzyszeń 
związane z letnim wypoczynkiem dzieci 
i młodzieży.
Ustawa o d z ia ła ln o ś c i  poży tku  
publicznego i o wolontariacie z 24 kwietnia 
2003 r. umożliwia wsparcie organizacji 
pozarządowych w zakresie m.in. 
działalności na rzecz dzieci i młodzież 
oraz w zakresie kultury. Wpisując się w tę 
możliwość Gmina Annopol dofinansowała 
w lipcu b.r trzy przedsięwzięcia związane 
z wypoczynkiem dzieci i młodzieży oraz 
jedno w zakresie kultury.

WAKACYJNE WSPARCIE DLA 
STOWARZYSZEŃ

Stowarzyszenie Na Rzecz Ekorozwoju 
Wsi Borów uzyskało wsparcie na 
organizację czasu wolnego dla dzieci 
i m ło d z ie ż y  w o k re s ie  w a k a c j i  
pn. „Pomysłowi marzyciele poszukują 
przygód”. Projekt realizowany jest od
2.07 do 20.07 wformie półkolonii.
Dla dzieci  ze szko ły  w Borowie 
zorganizowane będą m.in. wyjazdy na 
basen oraz do Jura Park w Bałtowie. 
Wysokość dofinansowania wynosi:
3 500,00 zł. Podobnie Stowarzyszenie 
Nauczycieli i Wychowawców „Przyjazna 
szkoła” w Janiszowie zorganizuje 
pó łko lon ie  dla dz ieci  ze szko ły  
w Janiszowie w okresie od 16.07 do 31.07 
Uczniowie będą mogli skorzystać 
z wyjazdu na basen, spływu kajakowego

oraz uczestniczyć w licznych zajęciach 
w szkole. Wysokość dofinansowania 
wynosi 3 500,00 zł.
W ramach wypoczynku dzieci i młodzieży 
w okresie wakacj i dof inasowanie 
w wysokości 4 000,00 zł. otrzyma również 
Stowarzyszenie Mieszkańców Gminy 
Annopol „Szansa” . Z dofinasowania 
s k o r z y s ta  m ło d z ie ż  z z e s p o łu  
Manufaktura, która w okresie od 12.07 do
22.07 uczestn iczyć będzie w 45 
Międzynarodowym Harcerskim Festiwalu 
Kultury Młodzieży Szkolnej „Wiatraczek” 
w Kielcach. Członkowie zespołu podczas 
festiwalu obok występów konkursowych 
u c z e s t n i c z y ć  b ę d ą  r ó w n i e ż  
w w a rs z ta ta c h  w o ka ln ych  oraz 
instrumentalnych. Stowarzyszenie

„Szansa” otrzyma również kwotę 
w w y s o k o ś c i  1 5 0 0 ,0 0  z ł .  na 
zorganizowanie Koncertu patriotycznego 
z okazji 100 rocznicy Odzyskania przez 
Polskę Niepodległości „Muzyczna 
wyprawa przez 100 lecie.” Koncert 
odbędzie się w Kościele pw. św. Joachima 
i Anny w Annopolu 26.08 b.r. Na koncert 
już dzisiaj serdecznie zapraszamy. 
Ł ą c z n ie  Gmina  p r z e z n a c z y  na 
wspomniane cele 12 500,00 zł, z których 
skorzysta około 70 uczniów.

UM
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„ZAWSZE PŁACZĘ KIEDY PRZEJEŻDŻAM 
PRZEZ ANNOPOLSKI MOST”

Rozmowa z pochodzącym z Bliskowic 
Zygmuntem Skrokiem, założycielem 
wrocławskiego zespołu ludowego Gieni 
Dudki, wieloletnim prezesem chóru 
„Cantano Biscum”

- Co sprawiło, że znalazł się Pan na drugim 
końcu Polski i spędził tam całe życie?

-Ja byłem straszny nieuk. Nie chciałem się 
uczyć. Miałem z moim ojcem, Jankiem 
Skrokiem zostać na gospodarce. Kiedy 
ksiądz w 1956 roku chodził po kolędzie, 
ojciec mówił do niego „Ja go nigdzie do 
szkół nie będę posyłał, to jest nieuk, 
zostanie ze mną na gospodarce.”. Ale 
ksiądz mówi: „Janku, za dziesięć lat to nie 
będzie taka sama gospodarka jak ty teraz 
tymi widłami pracujesz. To będzie zupełnie 
coś Innego. Jeśli on ma zostać na 
gospodarce to wyślij go do Technikum 
Rolniczego.”
I ponieważ z naszych stron wszyscy 
jechali do Technikum Rolniczego do 
Bierutowa pod Wrocławiem, tam 
dyrektorem był P. Piotrowski z Anielina 
(ojciec był jego dobrym kolegą), to 
z mojego rocznika pięć osób ze szkoły w 
Świeciechowie wysłano na egzaminy do 
tego technikum.
Zdaliśmy ten egzamin. I tam zaczęło się 
nowe życie.

- Jak to życie wyglądało?

- Po pięciu latach nauki w technikum 
nauczyłem się, że można pracować na 
gospodarce inaczej niż mój ojciec. 
Poznałem kombajn, poznałem inne 
maszyny rolnicze, które w wielu sprawach 
zastępowały człowieka. I niestety nie 
wróciłem już do domu.
Jako że nadal byłem nieukiem ale 
potraf i łem sobie radzić w życiu,  
otrzymałem propozycję pracy w Wyższej 
Szkole Rolniczej, na poletkach Katedry 
Uprawy Roślin i Nasiennictwa. Później, po 
wojsku, pracowałem w Zakładzie 
Doświadczalnym tej uczelni. Z czasem 
zmieniono jej nazwę na Akademię 
Rolniczą, obecnie jest to Uniwersytet 
Przyrodniczy.
W tej pracy poznałem moją przyszłą żonę, 
dostałem mieszkanie bo takie wtedy były 
zasady, ożeniłem się i założyłem rodzinę.

- Proszę nam opowiedzieć jak rozpoczęła 
się Pana przygoda z muzyką?

- Już w technikum śpiewałem i tańczyłem 
w zespole. Później, kiedy pracowałem 
I miałem rodzinę, cały czas ciągnęło mnie 
do tego śpiewu i tańca. Zacząłem tańczyć 
w Wojewódzkim Domu Kultury we 
Wrocławiu. Tańczyłem tak długo, dopóki 
nie wziąłem żony na jedną próbę.

Kiedy zobaczyła ile tam jest ładnych 
dziewczyn, powiedziała: „Ty więcej tam na 
próbę nie pojedziesz.” I więcej nie 
pojechałem. Ale ponieważ cały czas mnie 
ciągnęło do muzyki, śpiewałem we 
wrocławskim chórze kościelnym „Cantano 
Biscum”. Śpiewałem w nim 35 lat. Były 
oczywiście setki występów, między innymi 
w italiśmy papieża na wrocławskim 
lotnisku. Tak że przez te 35 lat miałem 
ciągle bliski kontakt z muzyką.

- Cofnijmy się na chwilę do lat pańskiego 
dzieciństwa. Urodził się Pan w 1942 roku. 
To czas hitlerowskiej okupacji. Jakie są 
Pana pierwsze wspomnienia, być może 
już te powojenne, z wyzwolonej Polski? 
Co najbardziej zapisało się Panu w 
pamięci w tych najwcześniejszych lat?

- Z okresu wojny mam takie mgliste ale 
jednak wspomnienie z 1944, może 1945 
roku, kiedy przez Bllskowice, przez ten 
nasz teren przechodził front. Przyszli 
Rosjanie, ściągali ze stodół drzwi i szli na 
„pierieprawu” czyli przeprawę. Wielu ich 
tonęło w tej Wiśle ale mieli rozkaz iść do 
przodu.Generalnie byłem wtedy jeszcze 
za młody, miałem dopiero trzy latka. 
Pamiętam że było ciężko, choć ja byłem 
zawsze wesołym dzieckiem, wesołym 
chłopakiem i nie dotykały mnie zbytnio te 
bolesne sprawy.
Po wojnie nie mieliśmy wielkiej biedy. 
Nasz ojciec miał pięć hektarów ziemi i nas, 
dzieci była trójka: starszy brat Heniek, ja 
I siostra Lucynka. Ojciec był złotą rączką, 
był bardzo zaradny. Potrafił nawet buty 
zrobić dla nas i dla siebie. Przez długi czas 
lat był sołtysem, kiedy chodziliśmy do 
szko ły  był  zawsze w Komi tec ie  
Rodzicielskim. Przez wiele lat był jedną 
z dwóch osób we wsi, które potrafiły pisać 
i czytać. Tą drugą osobą był jego brat.

- Jak Pan pamięta Annopol z lat 40 i 50, 
odbudowujący się dopiero ze zniszczeń 
wojennych?

- Annopol to była dla mnie wielka radość 
bo w Annopolu we czwartki były jarmarki. 
Wtedy wszystkie okol iczne wioski 
zjeżdżały na ten jarmark. Jedni ze 
zbożem, Inni z nasionami, jeszcze inni ze 
zwierzętami.. Dla mnie to była ogromna 
radość kiedy mnie tam ojciec wiózł jako 
dziecko.
Od Bliskowic do Święciechowa, do 
kościoła i cmentarza było jedno wielkie 
błoto. Nie było w ogóle szosy. A od 
cmentarza był bruk. Kiedy jechaliśmy na 
furmankach, na żelaznych kołach, długi 
ciąg wozów, furmanka za furmanką, to na 
tym bruku był jeden stukot. I ja to 
pamiętam jako coś pięknego bo wtedy 
ojciec wiózł mnie do Annopola a tam, 
w mieście mogłem sobie kupić bułkę.

Nigdy nie zapomnę tych bułek z piekarni. 
Jakie to było pyszne! Normalnie, w domu 
zawsze mamusia sama piekła chleb. Raz 
w tygodniu, w sobotę. Myśmy ten chleb 
nawet podkradali, mamusia chowała go 
przed nami bo kiedy był świeży to za dużo 
się go zjadało.
Ale te annopolskie bułki były takie duże, że 
kiedy trzymałem taka bułkę w rękach to 
było dla mnie coś wspaniałego. I zawsze 
mnie ojciec w te czwartki ze sobą zabierał.
- Nauka nigdy nie była dla mnie 
najważniejsza. Najważniejsze było to aby 
pomagać rodzicom. Od małego dziecka 
trzeba było umieć konia uprzęgnąć, w pole 
pojechać a ja pole orałem już jako 
siedmioletnie dziecko. Kochałem tę robotę 
w polu I to mnie bardzo pociągało, 
w przeciwieństwie do nauki. Do nauki 
bardzo zdolny był mój brat. Brat skończył 
Technikum Mechaniczne w Kraśniku, 
później skończył studia.
Choć ja też w tym Technikum Rolniczym 
jakoś sobie radziłem. Może z nauką nie 
było najlepiej ale jeśli chodzi o praktykę to 
wielu kwestiach byłem nie do zastąpienia. 
Byłem typowym dzieckiem rolnika 
i w przeciwieństwie do rówieśników 
miałem już ogromne doświadczenie 
w pracy na roli.

- Proszę nam opowiedzieć o powstaniu 
Pańskiego zespołu, którego znakomity 
koncert mieliśmy okazję przed chwilą 
oglądać.

- Przez wiele lat śpiewałem w chórze,
0 którym wspominałem. Przez 25 lat 
byłem jego prezesem. Dwa razy byliśmy 
z nim na Ukrainie, na Wołyniu gdzie 
śpiewaliśmy na cmentarzu w Moczulance. 
Tam poczułem, że czegoś mi brakuje. 
W chórze śpiewaliśmy muzykę poważną 
a mnie zaczęło ciągnąć na powrót do 
muzyki folkowej. Pojechałem do Nadolic 
gdzie spotkałem się z młodym muzykiem. 
On wyciągnął akordeon i po prostu zaczął 
grać. Ja miałem bęben. Zaczęliśmy grać 
we dwóch próby, które trwały całą zimę 
2010/11. Po tym okresie stwierdziliśmy, że 
warto stworzyć większą grupę i założyć 
zespół. Nie miałem z tym żadnego 
problemu. Po trzech miesiącach było nas
17 osób.Za datę powstania zespołu 
przyjęliśmy 11.06.2011. Był to nasz 
pierwszy koncert z okazji Dnia Dziecka. 
Jakiś czas później doszliśmy do momentu, 
że zespół liczył sobie 28 osób.

- Czy są jakieś anegdoty związane 
z działaniem grupy?

- Jest ich niezliczona ilość. Opowiem 
jednąznich.

Miałem dość dobre układy w Urzędzie 
Gminy, znałem też Pana Włodzimierza 
Chlebosza, Wicemarszałka Urzędu 
Marszałkowskiego we Wrocławiu. W 2011 
roku Urząd Marszałkowski organizował 
jak co roku konkurs pieśni I tańca 
„Tradycje Dolnego Śląska". Dostałem 
zaproszenie na ten konkurs ale jako widz. 
Popatrzyłem na te występujące zespoły
1 tak powiedziałem do Pani Małgosi Kokot 
z Polskiego Radia, która relacjonuje ten 
konkurs: „Proszę Pani, ja za rok tu na tej 
scenie w operze wystąpię ze swoim 
zespołem.”. Kiedy powiedziałem jej, że 
zespół istnieje dopiero niecały rok 
odpowiedziała bardzo sceptycznie, że 
występują tu zespoły, które istnieją po 30 
lat i że nasze szanse na występ po takim 
krótkim stażu scenicznym ocenia jako 
nikłe. Niemniej odpowiedziałem jej, 
że mam nadzieję, że jednak wystąpię. 
Za rok, po części za zasługą znajomości
z Panem Marszałkiem wystąpiliśmy na 

deskach Opery Wrocławskiej. A później, 
za dwa lata, ponownie.

- Jakie jeszcze występy zespołu zaliczyłby 
Pan do najważniejszych w Waszej 
karierze?

-Jedna z najważniejszych koncertów to 
Warszawa na 71 i 72 rocznicy powstania 
27 Wołyńskiej Dywizji Piechoty AK. 

Ważna dla nas była również obsługa 
muzyczna Dożynek Dolnośląskich 
w Strzegomiu, do której wyznaczył nas 
Urząd Marszałkowski. Zyskaliśmy wtedy 
regionalny rozgłos.
Wygraliśmy również konkurs Radia 
W ro c ła w .  P rzez  t r z y  m ie s ią c e  
rywalizowaliśmy z czterema innymi 
zespołami. Nie było szans, żeby ktoś ze 
mną wygrał.
Nagrodą było nagranie płyty w Radiu 
Wrocław. Tam nagraliśmy płytę z muzyką 
ludową i płytę z kolędami. Płytę ludową 
w ramach nagrody a kolędową już 
z własnych funduszy.

- Co oznacza nietypowa nazwa zespołu, 
Gieni Dudki?

- Kiedy wiedzieliśmy już, że będziemy 
w y s tę p o w a ć  na deskach  Opery  
Wrocławskiej, trzeba było podać nazwę 
zespołu. Musieliśmy ją obowiązkowo 
wpisać w zgłoszeniu.  Były różne 
koncepcje ale jako że spotykamy się 
w Skansenie Wsi Rolnej w Nadolicach 
a gospodynią tego skansenu jest Pani 
Gienia Golinowska, której synem jest nasz 
akordeonista, to podsunęło nam pomysł 
aby nazwać zespół od jej imienia. Właśnie 
jej syn, Wojtek zaproponował abyśmy 
nazwali zespół Gieni Dudki. Wiele osób 
mylnie zapisuje ze słyszenia jako Dutki 
czy pieniądze o góralsku a są o Dudki, od 
instrumentu dudy.
Pojawiały się sugestie abyśmy ze względu 
na wys tępy  na u roczys tośc iach
o podniosłym charakterze zmienili nazwę, 
ale jesteśmy już tak bardzo z nią kojarzeni, 
że raczej przy niej pozostaniemy. 
Jesteśmy Gieni Dudki i z tym jedziemy 
w świat.

- Na koniec takie patriotyczne pytanie, ale
0 tę małą ojczyznę. Wiem, że nieczęsto 
ma Pan okazję być tutaj, w rodzinnych 
stronach. Czy jest sentyment?

Jak się wraca do tego gniazda, z którego 
się przed wieloma laty wyfrunęło? - Dopóki 
żyli rodzice, dopóki żyła moja siostra 
L u c y n k a  i mój s t a r s z y  b ra t  to 
przejeżdżając przez annopolski most, 
kiedy widziałem że już jestem w domu, 
zawsze płakałem. Zawsze towarzyszyła 
temu ogromna radość  i w ie lk ie  
wzruszenie.
Dzisiaj jadąc tutaj, przekroczyliśmy Wisłę 
w Krakowie I później już cały czas 
jechaliśmy po jej wschodniej stronie więc 
nie było tych łez.
Kiedy żyli rodzice i moje rodzeństwo, 
jechałem tu zawsze z podniesionym 
sercem. Teraz też jest bardzo miło bo jest 
szwagier, czekała tu na mnie chrześnica 
Asia z rodziną. Więc nadal jest wiele 
wzruszeń, miałem tu naprawdę piękne 
przyjęcie.
Bardzo możliwe, że będą te łzy na moście, 
kiedy jutro będę stąd wyjeżdżał .

- Dziękuję serdecznie za rozmowę
1 wspaniały koncert, życzę kolejnych 
sukcesów w pracy z zespołem i wierzę że 
do zobaczenia ponownie na annopolskiej 
scenie w niedalekiej przyszłości.

- Ja również dziękuję bardzo za rozmowę, 
organizatorom dziękuję za zaproszenie 
i też mam nadzieję, że jeszcze kiedyś tu 
zagramy. Czas pokaże.

Rozmawiał Dariusz Zgardziński
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ANNOPOL Z TAMTYCH LAT CZ. 2

Zapytali więc moją mamę (znała niemiecki 
z podstawówki) czego tam szukam, po 
usłyszeniu odpowiedzi, że tego pana co 
mówi, wybuchnęli śmiechem.
Najlepiej pamiętam jednak z czasów 
okupacji  ewakuację mieszkańców 
w kierunku zbliżającego się frontu 
sowieckiego. Był lipiec 1944, dojrzewało 
zboże a nad nami bombardujące 
s o w ie c k ie  d w u p ła to w c e  zwane  
kukuruźnikami.
Po załadowaniu pierzyn i poduszek 
wyruszyliśmy z krowami na Suchą Wólkę. 
Przed skrętem na Księżomierz Niemiec 
zabrał nam konia a nasz wóz dalej 
ciągnęły krowy, oczywiście z dużymi 
oporami.  Tak zaczęła się nasza 
7 miesięczna wędrówka (gehenna). 
Ko le jnym e tapem było Zawa le ,  
Księżomierz, Dzierzkowice i Wyżnica. 
Wszędzie wygnańcy musieli zapracować 
na chieb. Często zaglądał w oczy głód. 
Pamiętam, że od święta jadaliśmy fasolę 
z cebulą i z olejem. To była bieda. Cały 
dorobek został w Annopolu. Nie było 
niczego, ani w czym chodzić ani co jeść. 
W zdobyciu jakiegoś ubrania czy jedzenia 
od żołnierzy sowieckich pomagało nam 
pędzenie bimbru. Ruscy często po 
sprzedaży (wymiana barterowa) nasyłali 
następnych i odbierali te przedmioty, 
trzeba było szybko uciekać (trofiejny 
towar) z takim zakupem.
W marcu 1945 roku wróciliśmy do 
zniszczonego w 80% Annopola. Dom bez 
dachu i okien.
Zaczęliśmy nowe życie. Miałem już 7 lat 
i poszedłem we wrześniu do szkoły. Moją 
pierwszą i najlepszą nauczycielka była 
śp Pani Ruzikowska a kierownikiem 
szkoły był Pan Rajtar i jego żona, również 
nauczycielka- polonistka. Tak zaczął się 
nowy rozdział życia mój i innych 
mieszkańców Annopola. Było goło ale 
wesoło.

Andrzej Tokarski 
Opracował Dariusz Zgardziński

Tabory wojsk Wermachtu na annopolskim Rynku, w tle zachodnia pierzeja. 
Przez wiele lat było to jedyne znane nam zdjęcie Rynku z okresu okupacji.

Moja pamięć dotycząca czasów okupacji 
ogranicza się do lat 1943-45 ponieważ 
urodziłem się w 1938 roku. Przyszedłem 
na świat w Annopolu na ul. Lubelskiej 1. 
Ulica Lubelska, choć formalnie leżała 
w granicach Annopola, organizacyjnie 
była wydzielonym sołectwem, które 
nawiązując do historii powstania naszego 
miasta do chwili obecnej nazywamy 
Rachowem.
Przed wojną i prawie do końca lat 50-tych 
matki rodziły dzieci w domu głównie przy 
udziale położnej czyli akuszerki.  
Nawiasem mówiąc moja siostra rocznik 
1940 ma do mnie pretensje, że chociaż 
urodziliśmy się w tym samym domu 
(u mojej babci Gogołowej) to ja w metryce 
miejsce urodzenia mam Annopol a ona 
Rachów. Są to oczywiście takie rodzinne 
żarty.
Moja pamięć z tamtych lat jako dziecka 
zare jes trowała  pewne zdarzen ia  
wyrywkowo.
Sam Annopol w czasie okupacji i po wojnie 
wyglądał  zupełnie inaczej. Domy 
budowano wówczas z białego kamienia. 
Piętrowe domy występowały głównie 
w Rynku. Wszystkie ulice i Rynek za 
wyjątkiem Wałku wybrukowano kocimi 
łbami. Większymi wykładano jezdnię 
a mniejszymi chodniki (z francuska zwane 
wówczas trotuarami). Jezdnia w przekroju 
miała wypukły kształt, aby woda spływała 
na boki do rynsztoków, które przechodziły 
w chodniki. Rynek też był wybrukowany 
kocimi łbami a trzeba dodać, że to ponad 
1 ha powierzchni. Przez Rynek biegły dwie 
jezdnie tworząc literę Y. Jedna biegła jako 
przedłużenie Lubelskiej do Radomskiej. 
Druga biegła od strony kościoła i łączyła 
się z nią na wysokości dzisiejszego 
Urzędu Miasta.

Jako dziecko z czasów okupacji pamiętam 
usuwanie trawy z chodników nożem. Był 
to nakaz władz niemieckich. Rodzice 
zlecali tę czynność przeważnie dzieciom. 
Dłubałem i ja trawę przed domem na 
Kościuszki 1.
Drugi moment, który utkwił mi w pamięci 

to przemarsz wojsk niemieckich w 1941 
roku przed uderzeniem na ZSRR. 
Kolumny wojsk w tym pieszych, konnych 
i pancernych przemierzały nasze miasto 
przez 2 tygodnie w dzień i w nocy.

Być może te fakty kojarzę więcej 
z opowiadań rodziców niż własnych 
obserwacji, miałem wtedy trzy lata. 
Zdarzenie,które pamiętam dobrze to atak 
partyzancki na posterunek policj i 
i żandarmerii oraz na urząd gminy. 
Wieczorem usłyszeliśmy ostrą strzelaninę 
i stukot łusek o nasze blaszane okiennice 
na Kościuszki 1. Ojciec ten wieczór 
s p ę d z a ł  t o w a r z y s k o  u k o le g i  
mieszkającego naprzeciwko naszego 
domu. Wrócił do domu dopiero po akcji 
partyzanckiej. Oczywiście nikt z nas wtedy 
nie wiedział co się dzieje.
Sprawa wyjaśniła się następnego dnia 
a ślady były widoczne w postaci 
powybijanych szyb i zabitych 2 koni 
leżących na ul. Lubelskiej. Widzę to do 
dzisiaj. Wspomnę że mama w czasie tej 
akcji partyzantów umieściła nas dzieci pod 
ścianą naprzeciw okna a powinna dla 
bezpieczeństwa pod oknem od ulicy. 
Z tamtych lat pamiętam również stojącą na 
naszej ulicy kolumnę samochodów 
z żołnierzami niemieckimi własowcami 
w białych kombinezonach. Nikt z nas 
wówczas nie wiedział, że następnego dnia 
tj. 2 lutego 1944 odbędzie się pacyfikacja 
Borowa i okolicznych wsi sprzyjających 
partyzantom.
Jako mały chłopiec ciekawy świata 
odwiedzałem babcię na Lubelskiej. 
Kwaterowało tam dwóch oficerów 
niemieckich. Oczywiście mnie jako malca 
wabili do siebie cukierkami. Zaciekawiło 
mnie mówiące pudełko drewniane.

Rok 1941 Operacja Barbarossa kolumny wojsk Wermachtu ciągną 
dzień i noc przez Annopol

Rok 1941 czwartkowy targ na rynku
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Z ŻYCIA PUBLICZNEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ 
IM. KS. JÓZEFA PONIATOWSKIEGO 

WANNOPOLU
Rok szkolny 2017/2018 dla uczniów 
i nauczyciel i szkoły podstawowej 
w Annopolu obfitował w różnorodne 
sukcesy. O wielu z nich informowaliśmy 
już na łamach poprzednich wydań gazety. 
Teraz przyszedł czas na wiadomości 
dotyczące ostatnich,  wiosennych 
osiągnięć. Ajest ich niemało...
W O g ó l n o p o l s k i m  K o n k u r s i e  
Przedmiotowym z Matematyki Edi Panda 
2018 V miejsce zajęła Klaudia Grzesik, 
natomiast Adama Kielera nagrodzono 
wyróżnieniem. Gimnazjalistki Aleksandra 
Bęc i Agata Sekutowska zostały 
laureatkami powiatowego konkursu 
matematycznego „Kalejdoskop w Reju”. 
Drużyna w składzie: Nikola Pawłaszek, 
Wiktor Wiecheć, Bartosz Siebielec oraz 
Patryk Szot zajęła III miejsce w XIII 
Wojewódzkim Turnieju Wiedzy o Janie 
Pawle II. W szkolnym konkursie z języka 
rosyjskiego „Kto no TpaHccirôy He eąqnn -  
Poccmo He B M fle n ” I miejsce zajęła 
Katarzyna Zyska, II miejsce przyznano 
Patrykowi Młynarczykowi, a na miejscu 
trzecim uplasowali się ex aequo Miłosz 
Kuś i Kamil Bernat. Aż 4 uczniów zostało 
laureatami IX edycji Międzyszkolnego 
Konkursu Bibliotecznego „Książka nas 
łączy”. W kategorii prace literackie
II miejsce zajęła Dagmara Kapica, 
w k a t e g o r i i  p ra c e  p l a s t y c z n e  
i fotograficzne na II miejsce zasłużyła 
Paulina Oleszko, a wyróżnienia otrzymały 
Zuzanna Łysuniek i Agata Suszko, która 
reprezentowała Klub Pasjonatów 
Czytania. Miło nam też poinformować, że 
uczniowie naszej szkoły zostali laureatami 
powiatowego konkursu „Zdrowa i piękna 
mama”. I miejsca w poszczególnych 
kategoriach oraz wspaniałe nagrody 
rzeczowe otrzymali: Adrian Iskra za pracę 
plastyczną, Agata Suszko za wiersz
o mamie, koło teatralne Alter Ego za 
autorski spektakl pt. „Stworzenie świata 
i... Matki”. Członkowie koła teatralnego to: 
Bartosz Siebielec, Kamil Dębniewski, 
Martyna Dudek, Wiktoria Kowalczyk, 
Zuzanna Michalska, Oliwia Nikołajczuk, 
Agata Salczyńska, Gabriela Hauer, Julia 
Wojtaszek, Dominik Gozdur, Aleksandra 
Wojtowicz i Paulina Złotucha.

Zespół muzyczny Manufaktura zajął
I miejsce w Ogólnopolskim Festiwalu 
Piosenki Harcerskiej i Turystycznej 
„Harcogranie” w Starachowicach,
II miejsce w Ogólnopolskim Festiwalu 
Piosenki Harcerskiej i Turystycznej 
„Śpiewograniec” w Tarnobrzegu, I miejsce 
w II Festiwalu Piosenki Harcerskiej 
i Turystycznej „Krajka” w Liśniku Dużym. 
Manufaktura otrzymała też nominację do 
Międzynarodowego Harcerskiego 
Festiwalu Kultury Młodzieży Szkolnej 
w Kielcach. Skład zespołu: Marek 
Szczepan Gozdalski, Milena Ufniarz, 
Martyna Iskra, Natalia Skórska, Natalia 
Koniarczyk, Stanisław Niemczycki, 
Natal ia Targos, Natal ia Grzebyk, 
Dominika Jaśkiewicz. Nasi harcerze z 20 
ŚDH Nadwiślańskie Trampy, którzy po raz 
p ie rwszy  zaprezen towa l i  się na 
muzycznej scenie, zajęli III miejsce 
w II Festiwalu Piosenki Harcerskiej 
i Turystycznej „Krajka”. Nagrodzono ich 
też nominacją do Festiwalu Harcerska 
Wiosna Kulturalnaw Kielcach, gdzie 
uplasowali się na III miejscu. Skład 
drużyny: Martyna Ufniarz, Karolina 
Szczekała, Agata Pobiega, Zuzanna 
Michalska, Natalia Grzebyk, Julia 
Grzebyk, M ichał Zabłotny, Kacper 
Michalski, Marika Iskra, Aleksandra 
Sobolewska, Weronika Religa oraz Karol 
Macias. W wojewódzkim finale zawodów 
z cyklu K inder  + Spor t  w pi łce 
minisiatkowej sukces odnieśli uczniowie 
klasy sportowej, a zarazem zawodnicy 
MKS-u Skałka Annopol. Uczennice Nadia 
Barszcz, Weronika Lenart i Natalia Nizioł 
oraz uczniowie Kacper Trębacz, Kacper 
Badura i Konrad Plewa awansowali do 
f i n a ł ó w  M i s t r z o s t w  P o l s k i  
w Minisiatkówce.
Integralnym i stałym elementem życia 
społeczności szkolnej są imprezy 
i uroczystości. Sprzyjają one aktywności 
wychowanków oraz upowszechniają 
dorobek kulturalny i naukowy. W związku 
z tym pod koniec maja uczniowie 
i nauczyciele edukacji wczesnoszkolnej 
obchodzili Światowy Dzień Mleka.

popołudniowych, na placu szkolnym odbył 
s ię  p i k n i k  r o d z in n y  w ram ach  
Ogólnopolskiej Kampanii Społecznej 
Postaw na Rodzinę. Uczniowie klas I-III 
zaprezentowali układy taneczne - w tym 
tańce narodowe, recytacje wierszy 
i talenty wokalne.
Dużym zainteresowaniem cieszyły się 
urządzenia rekreacyjno -  sportowe. Nie 
zabrakło zabaw z udziałem animatorek, 
słodkich upominków i smacznego bigosu. 
W Publicznej Szkole Podstawowej im. ks. 
Józefa Poniatowskiego w Annopolu nie 
zapomina się też o różnego rodzaju 
wyjazdach, które są najbogatszym 
źródłem zdobywania wiedzy o najbliższym 
otoczeniu. W ramach projektu „Razem 
odkryjmy świat programowania” Fundacji 
VCC uczniowie klas I-III, którzy przez 
os ta tn ie  m ies iące uczes tn iczy l i  
w dodatkowych zajęciach z zakresu 
rozwoju kompetenc j i  cy frowych,  
uczestniczyli w wycieczce do Lublina. 
W IQ Centrum Nauki i Zabawy wspólnie 
z instruktorem programowali roboty 
i drony. Zwiedzili też Katolicki Uniwersytet 
Lubelski Jana Pawła II. Czwartoklasiści 
pojechali do Janowa Lubelskiego, gdzie 
bawili się w Parku Linowym i aktywnie 
uczestniczyli w grze terenowej. 
Uczniowie klas piątych w Kielcach 
doskonalili umiejętności gry w kręgle,

w Oblęgorku zgłębil i  tajniki życia
H. Sienkiewicza , a w Zagnańsku 
zobaczyli najsłynniejsze drzewo w Polsce, 
którym jest dąb Bartek. Gimnazjaliści 
wyruszyl i do Łodzi, miasta, które 
w przeszłości było centrum przemysłu 
dziewiarskiego. Odwiedzili Manufakturę, 
Planetarium na terenie elektrowni EC1, 
podziwial i ulicę Piotrkowską z jej 
zabytkowymi kamienicami i ławeczką 
Tuwima. Harcerze i zuchy z gromady 
„ L e ś n e  D u s z k i ” u c z e s t n i c z y l i  
w uroczystym podsumowaniu roku 
h a rc e rs k ie g o  201 7 /2 0 1 8  Hufca 
Sandomierskiego. Złożyli tam Obietnice 
Zuchowe i Przyrzeczenia Harcerskie. Nie 
zabrakło przy tym spaceru urokliwymi 
uliczkami Sandomierza, rejsu statkiem 
i wyprawy na Wzgórze Salve Regina. To 
nie wszystko. Szkoła organizowała liczne 
wyjazdy do kina, teatru, spływy kajakowe, 
rajdy i spotkania przy ognisku. Zajęcia 
w terenie nie tylko sprzyjały integracji, ale 
także uczy ły  przez odkrywan ie ,  
przeżywanie i działanie. W wakacje okazji 
do tego typu doświadczeń będzie niemało. 
Korzystajmy zatem z uroków lata, 
odpoczywajmy na łonie natury, by we 
wrześniu z nowym zapałem rozpocząć 
kolejny rok szkolny.

PSP w Annopolu

Laureaci gminnych eliminacji XXXVII 
Małego Konkursu Recytatorskiego zostali 
nominowani do etapu powiatowego Zofia 
Mianowana i Mateusz Krawczyk oraz 
wyróżnione Aleksandra Koniarczyk 
i Agata Suszko. W powiecie Zosię 
i Mateusza nagrodzono wyróżnieniami. 
Nikola Pawłaszek wyśpiewała III miejsce 
w finale Mazowieckiego Festiwalu 
Piosenki Obcojęzycznej w Kozienicach.

Przeprowadzono pogadanki na temat 
wpływu mleka i jego produktów na zdrowie 
człowieka oraz liczne zabawy i konkursy 
nawiązujące do tematu przewodniego. 
Nie z ab rak ło  też wys taw y  prac 
plastycznych autorstwa uczniów pt. „Pij 
mleko, będziesz wielki!”
6 czerwca miały miejsce uroczyste 
obchody Dnia Patronów.
W tym samym dniu, w godzinach
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KAŻDY SUKCES JEST WIELKI -  PSP DĄBROWA
4 września 2017 roku uczniowie 
rozpoczęli kolejny rok szkolny. Spotkanie 
ze szkołą poprzedziła o godzinie 
uroczysta Msza Święta. Pani dyrektor 
Wioleta Kasak powitała wszystkich 
serdecznie i życzyła uczniom wielu 
sukcesów w nauce, nauczycielom 
sa tys fakc j i  z pracy,  a rodz icom 
zadowolenia z osiągnięć dzieci.
We wrześniu uczniowie naszej szkoły, 
wzięli udział w ogólnokrajowej akcji 
SPRZĄTANIE ŚWIATA. Tegoroczna 
kampania przebiegała pod hasłem: NIE 
MA ŚMIECI -  SĄ SUROWCE.Pod 
koniec miesiąca nasi uczniowie pojechali 
na wycieczkę do Lublina. Atrakcją był 
seans kinowy w Multikinie, a także 
możliwość obejrzenia największej 
w Polsce edukacyjnej wystawy klocków 
lego.
W październikupo raz pierwszy w naszej 
szkole obchodziliśmy „Święto Drzewa”. 
Z tej okazji uczniowie sadzili drzewa 
iglaste. Dzień Nauczyciela tradycyjnie 
przerodził się w Dzień Samorządności. 
W tym też miesiącu do grona uczniów 
oficjalnie przyjęliśmy pierwszoklasistów. 
Pasowanie na Ucznia było dla nich 
pierwszym egzaminem.
Święto Zmarłych to czas refleksji 
i wspomnień o tych, którzy odeszli. W te 
dni odwiedzamy groby naszych bliskich, 
porządkujemy także mogiły bezimienne, 
których historię nawet miejscowi słabo 
pamiętają.
Dnia 10 listopada, na pamiątkę 99 
rocznicy odzyskania przez Polskę 
niepodległości, odbyła się uroczysta 
akademia z okazji Narodowego Święta 
Niepodległości. Uczestnicząc corocznie 
w obchodach Święta Niepodległości 
dajemy wyraz pamięci o tych wszystkich, 
dzięki którym żyjemy dzisiaj w wolnej 
Polsce.
Miesiąc grudzień rozpoczęliśmy bardzo 
miłym akcentem. Zgodnie z tradycją 
6 grudnia odwiedził nas św. Mikołaj. Przy 
okazji Bożego Narodzenia nie mogło 
zabraknąć świątecznych spotkań 
w klasowych gronach. Uczniowie dzielili 
się opłatkiem, składali sobie świąteczne 
życzenia, a przy wigilijnym stole śpiewali 
kolędy.
Nasza szkoła to nie tylko uczniowie 
i pracownicy, ale również rodzice i cała 
społeczność lokalna. Dlatego 5 stycznia 
w remizie w Dąbrowie odbyło się 
s po tkan ie  op ła tkowe ,  w którym 
uczestniczyli mieszkańcy okolicznych wsi. 
9 stycznia był dla całej społeczności 
szkolnej szczególnym dniem. 
Otrzymaliśmy sprzęt nagłaśniający, który 
dzięki staraniom Burmistrza Annopola 
Pana Wiesława Liwińskiego oraz Z-cy 
Burmistrza Pana Romana Wiśniewskiego 
ufundował pan Wiesław Bełzak Prezes 
Przedsiębiorstwa Robót Inżynieryjno- 
Monterskich Budownictwa PRIMBUD Sp. 
zoo. Nisko.
27 lutego uczniowie naszej szkoły byli na 
wycieczce w Lublinie. Pierwszym 
i kluczowym punktem eskapady było 
lodowisko. Kolejnym etapem był Park 
Trampolin „Mania Skakania”.
Dbamy nie tylko o bezpieczeństwo w sieci, 
ale także w życiu codziennym. W związku 
z tym marzec rozpoczęliśmy od spotkania 
z przedstawicielem KRUS w Kraśniku, 
którego tematem było bezpieczeństwo na 
wsi.
W marcu, podczas uroczystego apelu, 
uczciliśmy pamięć Żołnierzy Wyklętych- 
ż o łn ie rz y  a n ty k o m u n is ty c z n e g o  
i niepodległościowego podziemia. 
Występ, przygotowany przez uczniów 
klasy VI, stanowił krótką lekcję historii 
i był wyrazem naszego patriotyzmu.
16 marca uczn iow ie  szko ły  byl i 
w Kraśniku. W programie wycieczki było 
obejrzenie spektaklu teatralnego w CKiP 
oraz wizyta w Państwowej Straży 
Pożarnej w Kraśniku, gdzie uczniowie 
zapoznali się z zadaniami realizowanymi 
przez straż pożarną, sposobami 
alarmowania oraz zachowania się 
w przypadku zagrożenia.

Są takie dni w kalendarzu, na które 
czekamy z tęsknotą. Montaż słowno -  
muzyczny pod hasłem „Weź swój krzyż 
i mnie naśladuj” , który 27 marca 
przygotowali dla wszystkich uczniowie 
klas V-VII wprawił  nas w nastrój 
radosnego Zmartwychwstania Chrystusa. 
W tym samym miesiącu odbyła się 
akademia z okazji Uchwalenia Konstytucji 
3 Maja. Aby upamiętn ić ten fakt  
historyczny uczniowie klasy IV i V 
p rzygo tow a l i  część  a r tys tyczną
0 najważniejszych faktach dotyczących 
tego wydarzenia. Zaprezentowali historię
1 źródła czczenia Święta Pracy, które 
obchodzimy 1 Maja, jak również Święta 
Flagi obchodzonego 2 Maja. W apelu 
nawiązano do poszanowania naszych 
symboli narodowych: flagi, godła i hymnu. 
Fundacja VCC w ramach realizowanego 
projektu „Razem odkry jmy świat  
programowania" zaprosiła nas 16 maja do 
Lublina, gdzie byliśmy z wizytą na KUL-u 
i na pokazach w Centrum Nauki i Zabawy 
IQ. Wesoło i aktywnie spędzili czas 
w EDUbawialni Kemping u Superika.
Dnia 21 maja miała miejsce wycieczka do 
Warszawy. W stolicy zwiedzi l iśmy 
Centrum Nauki Kopernik,  a tam 
interaktywną wystawy, na której znajduje 
się około 340 eksponatów w sześciu 
galeriach tematycznych, spacerowaliśmy 
po mieście, a na koniec podziwialiśmy 
Stadion Narodowy.
Klasy I -  VII uczestniczyły w zawodach 
i r o z g r y w k a c h  s p o r t o w y c h  
przygotowanych w ramach Gminnych 
Obchodach Dnia Dziecka, które miały 
miejsce na stadionie wAnnopolu.
Dnia 8 czerwca uczniowie naszej szkoły 
b y l i  na w y c i e c z c e  w M u z e u m  
Regionalnym w Stalowej Woli, gdzie 
wzięli udział w warsztatach plastycznych 
pt. „Artysta kolekcjoner”. Wyjazd miał 
charakter edukacyjny, a celem wycieczki 
było poszerzenie wiedzy uczniów 
z zakresu działalności artystycznej Jana 
Matejki.
We wszystkich ważnych uroczystościach 
brali udział zaproszeni goście: Burmistrz 
Annopola p. Wiesław Liwiński, Z-ca 
Burmistrza p. Roman Wiśniewski, 
Proboszcz parafii ks. kan. Krzysztof 
Kamińsk i ,  Radny Rady Powiatu 
p. Stefan Stachula, radny wsi Dąbrowa 
p. Łukasz Babiracki. Gościliśmy także 
panie: Anetę Grzesik- Kierownika 
Referatu DS. Obsługi Oświaty i Agnieszkę 
Matwiej - dyrektora MGBPwAnnopolu 
Dwa razy odwiedziła nas „Podróżująca 
Filharmonia” w osobie pana Marcina 
Jóźwika, który przeprowadził warsztaty 
muzyczne pt. „Muzyczny spływ Wisłą” 
(przygotowane w ramach obchodów Roku 
Wisły) i „Muzyka świata”.
Od września przy Szkole Podstawowej 
w D ą b r o w i e  d z i a ł a  g r u p a  
gimnastyczno-akrobatyczna „Amino" pod 
opieką prowadzącej pani Darii Just.
W skład grupy „Amino” wchodzą 
uczniowie ze Szkół Podstawowych 
w D ą b r o w i e ,  O p o c e ,  K o s in i e  
i Świeciechowie. Zajęcia z gimnastyki 
akrobatycznej odbywają się w każdej ze 
szkół po zajęciach lekcyjnych.
Układy akrobatyczno-taneczne są bardzo 
ciekawe, urozmaicone i odpowiednio 
dobrane do wieku i możliwości dzieci. 
Uczniowie bardzo szybko dostosowali 
swoje umiejętności do oczekiwanych 
wymagań. Jej członkowie mieli okazję 
prezentować swoje nowo nabyte 
umiejętności  na uroczystośc iach 
szkolnych, gminnych i powiatowych.
Duże podziękowania należą się pani Darii 
Just, która w tak krótkim czasie potrafiła 
z m o b i l i z o w a ć  u c z n i ó w  d o  
systematycznych ćwiczeń, które dają 
oczekiwane efekty i pozwalają na 
przezwyciężenie nieśmiałości przed 
występami publicznymi.

NASZESUKCESY
Ogólnopolska Olimpiada z historii pt. 
„Królowie i władcy Polski” -  2 miejsce 
Pauliny Grzesik z kl. VII 
Ogólnopolska Olimpiada z przyrody 
„Olimpus” -  14 miejsce Martyny Gniaź 
z kl. V, 14 miejsce Michała Kusiaz kl. VI 
Ogólnopolski konkurs z chemii: Patryk 
Grzesik kl. VII -  5 miejsce 
Szymon Chabski kl. VII -  5 miejsce 
Paulina Grzesik kl. VII -1 3  miejsce 
Krystian Iskra kl. VII -1 5  miejsce 
Ogólnopolski Turniej Wiedzy Pożarniczej 
„ M ło d z ie ż  zapob iega  p oża ro m ” 
(eliminacje gminne): Szymon Niciewicz 
kl. I V - 1 miejsce
Patryk Warsiński kl. IV -2  miejsce 
Krystian Iskra kl. VII - 3  miejsce 
Konkurs recytatorski (eliminacje gminne): 
Hubert Wolszczakowski kl. I -1  miejsce 
Powiatowy Konkurs Informatyczny: Patryk 
Grzesik kl. VII -  3 miejsce 
Paulina Grzesik kl. VII -  8 miejsce 
„Bezp ieczna  z im a” (na szczeblu 
powiatowym) : Cezary Szydlak kl. I -  3 
miejsce
Otylia Szymczyk kl. 11 -  wyróżnienie 
„Zapobiegajmy pożarom” (konkurs 
ogólnopolski): Gabriela Janicka kl. VI -  
wyróżnienie
Krystian Iskra kl. VII -  wyróżnienie 
„Sto lat dla Polski' -  konkurs zostanie 
rozstrzygnięty 21 lipca w czasie obchodów 
DniAnnopola

OSIĄGNIĘCIASPORTOWE 
Gminny Turniej Bezpieczeństwa w Ruchu 
Drogowym: 1 miejsce w klasyfikacji 
drużynowej
Weronika Stępień kl. VI -  3 miejsce 
w klasyfikacji indywidualnej 
Powia towy Ogó lnopo lsk i  Turniej  
Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym: 3 
miejsce
w klasyfikacji drużynowej (Paulina 
Grzesik, Patryk
Grzesik kl. VII. Michał Kuś, Weronika 

Stępień kl. VI)
XVII I Gminny Turniej Piłki Nożnej 
,,Z podwórka na stadion o puchar 
Tymbarku”: 1 miejsce 
XVIII Turniej Piłki Nożnej „Z podwórka na 
stadion o puchar Tymbarku”: 2 miejsce na 
szczeblu powiatowym w kategorii U10 
(Daniel Kamieniarz, Arkadiusz Burek) 
Gminne Igrzyska w Indywidualnym 
Tenisie Stołowym dziewcząt: Martyna 
Gniaź kl. V — 1 miejsce 
Powiatowe Igrzyska w Indywidualnym 
Tenisie Stołowym chłopców: Grzegorz 
Grzesik kl.V 6 miejsce 
Bartosz Janicki kl. V - udział
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PSPW JANISZOWIE
P u b l i c z n a  S z k o ła  P o d s ta w o w a  
w Janiszowie w roku szkolnym 2017/2018 
działała bardzo aktywnie na wielu 
płaszczyznach związanych z edukacją 
i wychowaniem dzieci i młodzieży. 
Uczniowie angażowali się w działalność 
naukową, sportową i kulturalną i osiągali 
wysokie wynik i zarówno na polu 
naukowym jak i sportowym.
Na szczegó lną uwagę zasługują 
następujące osiągnięcia:
-  W y r ó ż n i e n i e  
w M iędzyna rodow ym  Konkurs ie  
Matematycznym „Kangur” dla uczennicy 
kl. VII
-  etap powiatowy Małego Konkursu 
Recytatorskiego
-  udział w konkursie recytatorskim 
„Przedszkolak-Mały Polak”
-  IV miejsce na etapie diecezjalnym 
XX Diecezjalnego Konkursu Wiedzy 
Biblijnej
-  I miejsce w festynie sportowo -  
rekreacyjnym „Dzieci dla niepodległej”
-  III miejsce w turnieju piłki nożnej 
„Dla niepodległej”
-  II miejsce dziewcząt i chłopców 
w zawodach w piłkę nożną.

Jesteśmy placówką, która podejmuje 
szereg inicjatyw zarówno związanych 
z działalnością edukacyjną, jak również 
wychowawczą i profilaktyczną. W roku 
szkolnym 2017/18 wzięliśmy udział 
w programie rządowym nauka pływania -  
„Umiem pływać”, „ Aktywna tablica” oraz 
w projekcie edukacyjnym „ Razem 
odkryjmy świat programowania” , „ 
Szklanka mleka „ „Owoce w szkole”, 
Ogólnopolski Program edukacyjny -  
Zbieraj baterie. Jako jedna z dwóch szkół 
w gminie realizujemy działania Alertu 
Ekologiczno -  Zdrowotnego. We wrześniu 
2017 roku założyliśmy drużynę harcerską, 
która między innymi wzięła udział 
w rajdzie Śladami Zawiszy Czarnego 
w Dwikozach , w wyjeździe po Światełko 
B e t l e j e m s k ie  do Z a k o p a n e g o ,  
w III Przeglądzie Kolęd i Pastorałek 
w Gościeradowie, w Diecezjalnym 
Festiwalu Piosenki Zuchowej i Harcerskiej 
w W o l i  R z e c z y c k i e j .  S a m i  
zorganizowaliśmy „ Bieg Patrolowy” jako 
inaugurację obchodów 100 Rocznicy 
Odzyskania Niepodległości Przez 
Polskę, w którym wzięły również udział 
drużyny z Dwikóz i Liśnika.Wraz 
z rodzicami harcerzy wzięliśmy udział 
w spływie kajakowym na rzece Wyżnica.

Uczniowie klas starszych angażowali się 
także w działalność wolontariacką. Brali 
czynny udział w Wielkiej Orkiestrze 
Świątecznej Pomocy oraz zorganizowali 
zbiórkę karmy dla podopiecznych 
Przytuliska w Rachowie.
Działalność szkoły związana jest także 
z organizacją wydarzeń kulturalnych 
integrujących społeczność Janiszowa 
i n a jb l i ż s z e j  oko l icy .  W szko le  
organizowano obchody Dnia Edukacji 
Narodowej, Święta Niepodległości, Dnia 
Babci  i Dz iadka  i w ie le  innych 
uroczystości.
Na szczególną uwagę zasługują dwie 
duże imprezy organizowane od kilku lat, 
dz ięki  którym nasza szkoła jest  
rozpoznawalna w okolicy. Są to Orszak 
Trzech Króli wraz z Przeglądem Jasełek 
i Piknik Rodzinny. Co roku gromadzą 
dzieci, rodzicowi mieszkańców najbliższej 
okolicy.
Osiągnięcia sportowe i edukacyjne dzieci 
są dowodem na to, że ciężka praca jest 
warta wysiłku, a sukcesy uczniów 
motywują zarówno ich samych jak 
i nauczycieli.

PSP W GRABOWCE
Poczet Sztandarowy i harcerze brali 
udział w Powiatowych Obchodach Dnia 
3 Maja w Annopolu.
W szkole działa koło muzyczne 
(instrumenty dęte, strunowe i perkusyjne). 
Aktywnie bierzemy udział w konkursach 
s p o r t o w y c h ,  p l a s t y c z n y c h ,  
p r z e c iw p o ż a r o w y m  (I m ie j s c e  
i n d y w i d u a l n e j  i n fo rm a ty c z n y m  
( IV miejsce w f inale konkursu),  
b io logicznym . Organ izowal iśmy 
uroczystości patriotyczne oraz lokalne 
w szkole takie jak: Sprzątanie Świata, 
Dzień Edukacji Narodowej, Dzień 
Patrona, Ślubowanie Kl. I, Rocznica 
Odzyskania Niepodległości, Choinka 
Szkolna, Dzień Babci i Dziadka,Dzień 
Wiosny .Święto Ziemi, Dzień Matki, Dzień 
Kobiet (zorgan izowany dla całej 
społeczności lokalnej we współpracy ze 
Stowarzyszeniem Kobiet Kreatywnych 
w Grabówce i OSP Grabówka. W czasie 
uroczystych obchodów Rocznicy 3 Maja 
posadziliśmy „ Dąb Pokoju” (inicjatywa 
Wojewody Lubelskiego i Dyrektora Lasów 
Państwowych).  Zorganizowal iśmy 
Gminny Konkurs BRD, w którym zajęliśmy
II miejsce i zdobyliśmy 2 pierwsze nagrody 
indywidualne. Szkoła włączyła się w akcję 
organizowaną przez Lubelskiego

Kuratora Oświaty „ Pomoc dla Syrii "oraz 
w akcję pomocy dla Przytul iska 
w Rachowie.Braliśmy również udział 
w ogólnopolskiej akcji „Śniadanie daje .

moc”, zbiórce elektrośmieci pod hasłem 
„Świat oczyszczamy, szkole pomagamy”.

PSP W BOROWIE
Publiczna Szkoła Podstawowa w Borowie 
prowadzona jest przez Stowarzyszenie 
Na Rzecz Ekorozwoju Wsi Borów, 
stworzone przez rodziców i nauczycieli 
szczerze oddanych swoim dzieciom 
i uczniom . Poza działaniami związanym 
z edukacją pracujemy społecznie 
i kulturalnie, starając się angażować do 
wspólnych działań również mieszkańców 
Borowa.
W roku szkolnym 2017/2018 rozpoczęło 
swo ją dz ia ła lność  Szko lne Koło 
Wolontariatu, które m.in. zorganizowało 
zbiórkę koców i karmy dla Przytuliska Dla 
Zwierząt w Rachowie, zbiera plastikowe 
nakrętki dla Hospicjum im. Małego Księcia 
w Lublinie oraz przeprowadziło zbiórkę 
elektrośmieci pt. „Śmieci zbieramy, szkole 
pomagamy”.
Nasi uczniowie chętnie biorą udział 
w różnych konkursach i zawodach, 
np.: w konkursie plastycznym „Zdrowa 
i p iękna m am a” , recy ta to rsk ich  
„Przedszkolak-Mały Polak” i „Przebudzeni 
do życia”, w gminnym konkursie języka 
angielskiego i wszelakich zawodach 
sportowych.

W ramach podtrzymywania lokalnego 
patriotyzmu, corocznie bierzemy czynny 
udział w obchodach upamiętniających 
B i tw ę  B o r o w s k ą  w P o w s t a n iu  
Styczniowym oraz Pacyfikację Wsi Borów 
z dnia 2 lutego. Ważnym wydarzeniem w 
ty m  r o k u  s z k o l n y m  b y ł o  t eż  
p r z e d s t a w i e n i e  j a s e ł e k  
b o ż o na rodz en iow y c h  w remiz ie  
strażackiej, na które zaproszenie przyjęli 
mieszkańcy Borowa oraz władze gminy 
i powiatu.
Rok szkolny kończymy Piknikiem 
Rodzinnym - wspólnym świętowaniem, 
grillowaniem i zabawą. Naszą szkołę 
t rak tu jem y  jak  nasz drug i  dom. 
Nauczyciele, rodzice i uczniowie są dla 
siebie przyjaciółmi, wyznają te same cele 
i wartości.
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JUBILEUSZ 60. LECIA ŚWIĘCEŃ KAPŁAŃSKICH
W niedzielę 22 kwietnia br. w annopolskim 
kościele pw. św. Joachima i Anny 
w Annopolu diamentowy jubi leusz 
święceń kapłańskich obchodził ks. 
kanonik Antoni Bezpalko, długoletni 
proboszcz tutejszej parafii.
Mszę świętą odprawiał Jubilat wraz 
z gronem zaprzyjaźnionych kapłanów, 
księży pochodzących z parafii oraz tych, 
którzy przez lata posługiwali w parafii.
0  Jubilacie, jego życiowej drodze
1 kapłaństwie w swojej homilii mówił 
ks. infułat prof. zw. dr hab. Stanisław 
Kowalczyk. W mszy św. uczestniczyli 
przedstawiciele władz samorządowych 
Starosta Kraśnicki Andrzej Maj, Burmistrz 
A n n o p o l a  W i e s ł a w  L i w i ń s k i  
i Przewodniczącym Rady Zdzisław 
R o m a ń s k i ,  d e l e g a c je  u c z n ió w  
i dyrektorów szkół i przedszkola, harcerzy, 
reprezentacje różnych wspólnot oraz 
parafianie i bliscy księdza jubilata.
Po Mszy św. grono parafian składało 
życzenia i podziękowania jubilatowi. 
W imieniu władz samorządowych 
Burmistrz Wiesław Liwiński złożył 
gratulacje, wyrazy wdzięczności i uznania 
za długoletnią posługę duszpasterską.

Burmistrz podkreślił duży wkład księdza Morsztyna w 1740r. oraz utworzenie 
Jubilata w odnowę zabytkowego kościoła Sanktuarium Św. Anny. 
ufundowanego przez Jana Tomasza UM

z rodzinami za wspólną modlitwę 
i obecność Burmistrzowi Annopola 
Wiesławowi Liwińskiemu,Zastępcy 
Burm is t rza  Annopo la  Romanowi 
Wiśniewskiemu, P. Sekretarz Gminy 
Jadwidze Łukasiewicz, P. Skarbnik Liii 
Kaczor, Radnym, Sołtysom, Dyrektorom 
o k o l i c z n y c h  szkó ł ,  S t ra ż a k o m ,  
parafianom, gościom i sympatykom.
Pod koniec Mszy Św. głos zabrali 
zaproszeni goście: Burmistrz Annopola 
W ie s ła w  L iw iń s k i  ż y c z ą c  ca łe j  
społeczności wszelkiej pomyślności 
przekazał ufundowany obraz patrona 
parafii Św. Jana Chrzciciela. Burmistrz 
Miasta Józefów nad Wisłą Grzegorz

Kapica życzył parafii niesłabnącego 
ducha w służbie Bogu i ludziom. W imieniu 
Starosty Kraśnickiego Andrzeja Maja 
zabrał głos dr. Marek Kos Radny Sejmiku 
W o j e w ó d z t w a  L u b e l s k i e g o
i Dyrektor Szpita la Powiatowego 
w Kraśniku, życząc by parafialna rodzina 
w pracy i modlitwie gruntowała wiarę. 
Pełne osobistych odniesień w swojej 
mowie ujął Stefan Stachula Członek 
Zarządu Powiatu Kraśnickiego.List 
Gratulacyjny złożyła Dyrektor Szkoły 
w Józe fow ie  nad W is łą  Joanna 
Suchowolak. Po Mszy św. parafianie 
goście wspólnie świętowali jubileusz na 
festynie zorganizowanym przy kościele.

Ks. Marcin Dębski

90. LECIE ERYGOWANIA PARAFII 
POLSKOKATOLICKIEJ W ŚWIECIECHOWIE

Uroczystości rozpoczęły się 24 czerwca
0 godz. 12.00 od barwnego korowodu, 
który procesyjnie wszedł do świątyni, na 
czele dzieci i panie ubrane w stroje 
regionalne, osoby niosące symbole 
eucharystyczne chleb i winogrona, 
strażacy, ministranci i duchowni.
U stóp ołtarza panie Bogumiła Dolecka
1 Zofia Zychman powitały wszystkich 
obecnych w świątyni i przedstawiły 
historię powstania parafii, trudnych 
początków, zapału i zaangażowania 
wiernych i duchownych w budowę 
świątyni, braku zrozumienia i niechęci ze 
strony innych ludzi, ale też nadziei 
i poszanowania, które jest budowane 
przez ówczesne pokolenia.

Następnie została celebrowana Msza Św. 
pod przewodnictwem Ks. Kanclerza 
Mariana Madziara w asyście ks. Dziekana 
P a w ła  W a l c z y ń s k i e g o ,  Ks. dr  
Mieczysława Piątka, Ks. Mariana 
K o w a l c z y k a ,  Ks .  W a l d e m a r a  
M r o c z k o w s k i e g o ,  Ks. K a m i la  
Wołyńskiego i Ks. Proboszcza Marcina 
Dębskiego, Słowo Boże wyg łos i ł  
w ych ow a nek  paraf i i  ks. Henryk  
Dąbrowski.
Po homil i i  koncertem uświetn i ła 
uroczystości Młodzieżowa Orkiestra Dęta 
działająca przy Gminie Józefów nad Wisłą 
pod batutą Antona Szaszkowa.
Pod koniec Mszy Św. Ks. Proboszcz 
dziękował przybyłym gościom wraz
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OBCHODY ŚWIĘTEGO FLORIANA
Już 29 kwietnia mszą w intencji strażaków 
w kościele pw. św. Jana Chrzciciela Parafii 
Polskokatolickiej w Świeciechowie Dużym 
druhowie z naszej gminy uczcili kult 
swojego patrona św. Floriana.
W dniu 3 maja po czynnym udziale 
strażaków w Powiatowych Obchodach 
Narodowego Święta Trzeciego Maja, 
które w tym roku odbyły się w Annopolu, 
pododdziały przemieściły się do Suchej 
W ó lk i .  Tam o d b y ły  s ię gm inn e  
uroczystości św. Floriana połączone 
z jubileuszem 60 -  lecia działalności 
miejscowej jed nostki.
Uroczystość rozpoczęła się uroczystą 
zbiórką dwunastu gminnych jednostek 
i zaproszonych gości przed remizą.

Historię działalności przedstawił Prezes 
Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Suchej Wólce Marian Szustakowski. 
Podziękowania i gratulacje jubilatom 
złożył Burmistrz Annopola Wiesław 
Liwiński oraz Członek Zarządu Powiatu 
Kraśnickiego Stefan Stachula. Po zbiórce 
strażacy i zaproszeni goście udali się na 
wspólny obiad.
W piątkowe popołudnie 4 maja w kościele 
pa ra f ia lnym  w Bo row ie  z os ta ła  
odprawiona msza w intencji strażaków 
tamtejszej parafii, a 6 maja druhowie ze 
Święciechowa uczestniczyli we mszy 
w k o ś c i e le  r z y m s k o k a t o l i c k i m  
pw. św. Małgorzaty i św. Mikołaja.

UM

WOJEWÓDZKIE ŚWIĘTO STRAŻAKÓW
Annopol reprezentowali: Prezes Zarządu 
OSP JRG Annopol Paweł Borowski, 
komendant Miejsko -  Gminnego Związku 
OSP RP w Annopolu Andrzej Bednarek, 
Mateusz Tetlak i Dawid Likos.
Prezes jednostki odebrał z rąk marszałka 
wyróżnienie i medal pamiątkowy wydany 
z okaz j i  100 le c ia  O d z y s k a n ia  
Niepodległości Polski.
Obszerną fotorelację z uroczystości 
można obejrzeć na stronie Dziennika 
W s c h o d n i e g o  pod  a d r e s e m :  
http ://www.dzień ni kwschod n i. pl/leczna/dz 
i e n - s t r a z a k a - 2 0 1 8 - d o - l e c z n e j -  
przyjechaly-az-134- jednostki-osp- 
zdjecia, n, 1000220516. html

i komendanci powiatowi.

9 czerwca w Łęcznej miały miejsce 
uroczyste obchody 160-lecia istnienia 
tamtejszej jednostki OSP Łęczna 
połączone z wojewódzkimi obchodami 
Międzynarodowego Dnia Strażaka. 
Na imprezę zaproszone zostały jednostki 
z woj. lubelskiego, które istnieją co 
najmniej 100 lat. Wśród nich była również 
OSP JRG Annopol, która w tym roku 
obchodzi  115 rocznicę istnienia.  
Na u ro c z y s to ś ć  p rzyby ło  wie lu  
znamienitych gości wśród których byli 
m.in.: Prezes Zarządu Głównego OSP RP 
Premier Waldemar Pawlak, Prezes 
W o je w ó d z k ie g o  Z w ią z k u  OSP 
i Wicewojewoda lubelski  Marian 
Starownik, Marszałek Województwa 
Lubelskiego Sławomir Sosnowski, 
Komendant Wojewódzki PSP Jan Albiniak

GMINNE ZAWODY SPORTOWO - POŻARNICZE
W dniu 01.07.2018 r. na placu 
rekreacyjnym w Świeciechowie odbyły się 
gminne zawody sportowo-pożarnicze, 
w których udział wzięło 8 drużyn jednostek 
OSP z terenu gminy. Tym razem pogoda 
nie pokrzyżowała organizatorom planów
i przeprowadzono ćwiczenia zgodnie 
z regulaminem. Zawodnicy startowali 
w dwóch konkurencjach -  sztafeta 
sprawnościowa i zadanie bojowe, które 
kończyło się podaniem strumienia wody 
na wyznaczone cele.

S ę d z i o w a l i  d r u h o w i e  z P S P  
w Kraśniku.Ponownie jak w ubiegłych 
latach wygrywając zawody swoją 
sprawność i zaangażowanie okazali 
druhowie z OSP w Suchej Wólce. 
Zwycięzcom puchary i dyplomy wręczyli 
Burmistrz Annopola Wiesław Liwiński, Za
-  ca Burmistrza Annopola Roman 
Wiśniewski i Prezes Zarządu Oddziału 
Miejsko-Gminnego Wiesław Kołczewski.

D w ie  p i e r w s z e  d r u ż y n y  będ ą  
re p r e z e n to w a ć  gm inę  pod czas  
powiatowych zawodów sportowo- 
pożarniczych które w tym roku odbędą się
02 l ipca na stadionie sportowym 
w Polichnie gmina Szastarka.

Klasyfikacja zawodów:
1. OSP Sucha Wólka
2. OSP Borów
3. OSPŚwieciechów
4. OSPKosin
5. OSPBliskowice
6. OSP Grabówka
7. OSPAnnopoliOSPOpoka

UM
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10 LAT ISTNIENIA ŚWIETLICY „ARKA”
Świet l ica  Arka rozpoczę ła swoją 
działalność 1 września 2008 roku 
z inicjatywy Stowarzyszenia na Rzecz 
Rozwoju Gminy Annopol. W tym czasie 
siedzibą placówki były pomieszczenia 
parterowej części starej plebanii. Ksiądz 
proboszcz Antoni Bezpalko udostępnił do 
dyspozycji dzieci salę, kuchnię i łazienkę. 
W 2010 roku ś w ie t l i c a  z os ta ła  
przeniesiona do nowego budynku szkoły, 
w części należącej do Publicznej Szkoły 
P o d s t a w o w e j  i m.  ks.  J ó z e f a  
Poniatowskiego, gdzie mieści się do 
dzisiaj. Od momentu powstania placówki 
opiekunkami były: Katarzyna Szymula- 
Łojek, Edyta Żywicka, Magdalena Likos, 
Justyna Gaweł oraz Lucyna Dziubińska. 
Obecna lokalizacja jest bardzo korzystna 
dla wychowanków świetlicy i ich rodzin, ze 
względu na umiejscowienie jej w miejscu, 
w którym uczniowie uczą się i przebywają 
na co dzień.
Świetlica opiekuńczo wychowawcza jest 
placówką, która wspiera rodziny mające 
problemy wychowawcze. Udziela pomocy 
dzieciom pochodzącym z rodzin 
znajdujących się w trudnych sytuacjach 
życiowych.

W związku z tym podstawowym zadaniem 
placówki jest prowadzenie działań 
profilaktycznych mająca na celu integrację 
wychowanków i kształcenia umiejętności 
z a c h o w a n ia  s ię  w ś ro d o w is k u  
społecznym. Fundusze przeznaczone na 
działalność świetlicy Arka pochodzą 
z Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.
W bieżącym roku szkolnym do świetlicy 
zapisanych zostało 19 uczniów z klas I - 111 
szkoły podstawowej. Zajęcia odbywały się 
w godzinach 11.30 -  15.30. Warsztaty 
prowadzone w placówce były oparte
0 zatwierdzony na początku roku 
szkolnego program działalności świetlicy. 
T e m a ty k a  z a j ę ć  u w z g lę d n ia ł a  
kalendarzowy układ roku oraz wynikające 
z niego święta i uroczystości. Plan 
dostosowano również do zainteresowań
1 predyspozycji uczniów.

Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju 
Gminy Annopola

ŁĄCZY ICH MUZYKA I PRZYJAŹŃ
Już blisko trzydzieścioro uczniów 
annopolskiej Szkoły na przestrzeni 
sześciu lat szlifowało swoje muzyczne 
talenty,  uczestn icząc w Zespole 
Muzycznym „Manufaktura”.
Zespół powstał w październiku 2012 roku. 
Ówczesna dyrektor Szkoły, Renata Tess- 
Wasiluk zwróciła się do nauczycielki 
muzyki Renaty Niemczyckiej z pomysłem, 
utworzenia zespołu instrumentalno- 
w o k a ln e g o ,  k tó ry  u ś w ie tn ia łb y  
uroczystości szkolne i nie tylko. Pani 
Renata, która podjęła się tego wyzwania, 
zaangażowała do projektu swojego męża
-  pana Macieja,  szkoła zadbała
o brakujące instrumenty muzyczne i, co 
na jważn ie jsze ,  nie zabrak ło  też 
utalentowanych muzycznie uczniów. Już 
po miesiącu zespół był gotowy do swojego 
pierwszego występu, podczas gminnych 
o b c h o d ó w  Ś w ię ta  O d z y s k a n ia  
Niepodległości.
Od tego momentu Zespół wykonał bardzo 
dużo koncertów uświetniając różnego 
rodzaju uroczystości, uczestnicząc 
w imprezach charytatywnych. Jednak 
najbardziej dumni są z występów podczas 
licznych festiwali. Nie zdarzyło się, by 
zespół wracał z nich bez nagrody. 
Świadczy to o wysokim poziomie 
wykonawczym i zaangażowaniu członków 
zespołu, ale też o profesjonalnym 
przygotowaniu aranżacji utworów, 
szkolenia młodych muzyków i całej sfery 
organizacyjnej. Niektórzy uczniowie już 
dołączając do zespołu potrafią grać na 
jakimś instrumencie, ale najczęściej bywa 
tak, że trzeba ich nauczyć wszystkiego od 
podstaw. I praca ta w zasadzie nie kończy 
się nigdy, bo specyfika szkolnego 
muzycznego zespołu jest taka, że wraz 
z zakończeniem nauki w placówce 
przeważnie dana osoba odchodzi też 
z zespołu. Zdarza się, że przez pewien 
czas dalej grają w nim i absolwenci, ale 
najczęściej na ich miejsce trzeba szukać 
nowych uczniów.
Obecnie zespół tworzy 11 osób. Są to 
uczniowie: Dominika Jaśkiewicz -  wokal, 
Martyna Iskra-fortepian, Natalia Skórska
-  gitara, chórki, Milena Ufniarz -  
ins t rumenty  perkusy jne, Natal ia 
Koniarczyk - instrumenty perkusyjne, 
Natalia Grzebyk -  perkusja, Natalia 
Targos - instrumenty perkusyjne, 
Stanisław Niemczycki -  skrzypce, 
Szczepan Gozdalski -  kontrabas oraz

opiekunowie Renata Niemczycka -  
a k o r d e o n ,  n a u c z y c i e l  ś p ie w u
i instrumentów klawiszowych i Maciej 
Niemczycki -  skrzypce, puzon, nauczyciel 
instrumentów strunowych i perkusyjnych, 
aranżer, autor tekstów i muzyki niektórych 
piosenek.
Repertuar zespołu, z racji występów na 
różnego rodzaju wydarzeniach, jest 
bardzo szeroki. Jak już wspomnieliśmy na 
wstępie, annopolscy muzycy mieli już do 
czynienia z utworami patriotycznymi, ale 
też na przykład kolędami, piosenką 
turystyczną, harcerską, poetycką, 
repertuarem popowym, folkiem. Grają
i śpiewają covery, ale wykonują też własne 
kompozycje.
W bieżącym roku szkolnym zespół 
wystąpił na kilku ważnych imprezach 
osiągając znakomite rezultaty. Na 
Ogólnopolskim Festiwalu Piosenki 
H a r c e r s k i e j  „ Ś p i e w o g r a n i e c ” 
w Tarnobrzegu zdobyli II miejsce. Kolejny 
sukces to udział w Ogólnopolskim 
Fes t iwa lu  P iosenk i  Ha rce rsk ie j
i T u r y s t y c z n e j  „ H a r c o g r a n i e ” 
w Starachowicach gdzie wyśpiewali
I miejsce i otrzymali nominację do 
Międzynarodowego Festiwalu Kultury 
Młodzieży Szkolnej „Wiatraczek”, który 
odbędzie się w lipcu br. na kieleckiej 
„Kadzielni”. W liśnickiej „Krajce”, czyli
II Festiwalu Piosenki Harcerskiej
i Turystycznej, zespół również triumfował 
zdobywając główną nagrodę. 
Wspomniane laury to oczywiście wynik 
talentu członków zespołu ale przede 
wszystkim ciężkiej, wytrwałej pracy 
młodych artystów i ich opiekunów, a także 
wsparcia wielu osób i instytucji na których 
przychylność i pomoc mogą liczyć. 
Wielkie podziękowania należą się 
wszystkim którzy wspierają zespół w ich 
bardzo wymagającej pracy artystycznej. 
Począwszy od rodziców uczniów, poprzez 
szkołę, Stowarzyszenie Mieszkańców 
Gminy Annopol „Szansa”, po samorząd 
miejski, powiatowy i wojewódzki. 
Najważniejszym celem zespołu na 
najbl iższy czas to oczywiście jak 
n a j l e p s z e  p r z y g o t o w a n i e  s ię  
wspomnianego już festiwalu w Kielcach. 
Jednym z cichych marzeń na przyszłość 
natomiast nagranie płyty.

RiM

OGŁOSZENIE
Gmina Annopol w związku z planowanym utworzeniem spółdzielni socjalnej poszukuje 
kobiet i mężczyzn chętnych do pracy posiadających prawo jazdy kat. C, a także osób 
posiadających orzeczenie o niepełnosprawności oraz osób poszukujących pracy lub 
zarejestrowanych jako bezrobotne. Istnieje możliwość podjęcia dodatkowej pracy także 
dla osób posiadających emeryturę lub rentę, osób 50+ oraz osób dotkniętych różnymi 
sytuacjami losowymi.

Zainteresowanym możliwością zatrudnienia zapraszamy 
do Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Annopolu w godz. 7.30-15.30.

Kontakt -  Kierownik OPS, tel.: 15/86-13-407.
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CZY W ŚWIECIECHOWIE ODKRYTO 
SZCZĄTKI URSZULKI KOCHANOWSKIEJ?

- Podczas prac archeologicznych odkryto 
nie tylko szczątki ludzkie, ale również 
w ie le  cennych  a rc h e o lo g ic z n ie  
przedmiotów m.in. monety. Teraz trzeba 
poczekać na wyniki ekspertyz. Moim 
zdan iem  t rzeba  być os t rożnym  
w mówieniu o tym, że odkryto szkielet 
córki Jana Kochanowskiego. Jest na to 
zdecydowanie za wcześnie -  mówił 
proboszcz w wywiadzie dla Gościa 
Niedzielnego.
Odkrycia w Świeciechowie Poduchownym 
s p o t k a ł y  s i ę  z o g r o m n y m  
za in te re sow an iem  reg iona lnych
i ogólnopolskich mediów.
O sprawie pisze m.inn. Gazeta Wyborcza,
Wprost, Interia, Wirtualna Polska, Fakt,
Super Ekspress, 02.pl, Gość Niedzielny,
Kraśnik24.pl, Dziennik Wschodni, Kurier 
Lubelski, mówi o niej Radio Lublin i Radio 
Leliwa, materiał wideo nakręciła również 
telewizja Polsat News.
Archeolodzy wierzą, że to jeszcze nie 
koniec prac na świeciechowskim 
cmentarzysku. Są przekonani, że kryje
ono jeszcze wiele historycznych tajemnic Pierścień znaleziony przy szkielecie 
wartych odkrycia. Chowano na mm fot'ArcheaoFuture
wiernych conajmniej od XII wieku.
Legendarny polski historyk Jan Długosz 
pisze w swoich kronikach, że kaplica 
w Świeciechowie istniała już w 1192 roku 
a zbudowana została prawdopodobnie 
jeszcze wcześniej.
Na prowadzenie dalszych badań w tym 
mie jscu po t rzebne będą jednak  
dodatkowe fundusze.

Dariusz Zgardziński

Jan Kochanowski z córką Urszulą 
źródło: Wikipedia

Od kilku tygodni przy kościele pw. 
Św. Małgorzaty w Świeciechowie 
P o d u c h o w n y m  t r w a j ą  p r a c e  
archeologiczne badające cmentarzysko, 
które odkryto podczas rozbiórki starego 
parkanu.
Wykopaliska na przestrzeni zaledwie 
kilkunastu metrów kwadratowych ujawniły 
szczątki prawie stu osób.
- Dotychczas zdołaliśmy odkryć 72 groby 
(stan na dzień 01.07.2018 -  przyp. red.) 
a przed nami jeszcze co najmniej jeden 
poziom pochówków. Większość odkrytych 
zmarłych, jak wskazuje wyposażenie 
pośmiertne oraz zabytki w zasypiskach 
jam grobowych, pochowana została 
w XVII stuleciu, przynajmniej w tej części 
nekropoli. Niektóre groby mogą być 
starsze. W tym roku odsłonięta została 
niewielka część cmentarza, który 
rozciągał się zapewne wokół kościoła, 
a nawet, jak sugerują miejscowi, sięgał 
dalej na zachód - za biegnącą za murem 
ogrodzeniowym drogę łączącą Annopol
i Opole Lubelskie. Od średniowiecza do 
XVIII wieku pochowano na nim zapewne 
tysiące zmarłych. Za mniej więcej tydzień 
k o ń c z y m y  t e g o r o c z n e  p r a c e  
w Świeciechowie. Z całą pewnością warto 
je jednak kontynuować. - pisze na na 
p r o f i l u  f i rm y  a r c h e o l o g i c z n e j  
ArcheaoFuture prowadzącej badania jej 
właściciel, Marcin Piotrowski. 
Najciekawszym i najbardziej intrygującym 
odkryciem poczynionym do tej pory jest 
szkielet dziecka, które pogrzebane było 
z kolią na szyi i dwoma pierścieniami. 
A r c h e o l o d z y  z a s u g e r o w a l i  
prawdopodobieństwo, że mogą to być 
szczątki Urszuli Kochanowskiej, córki 
znanego wszystkim Polakom poety, Jana 
Kochanowskiego, która prawdopodobnie 
została pochowana w 1578 roku właśnie 
na tym cmentarzu.

Do parafii świeciechowskiej miała należeć 
babka Urszul i,  matka żony Jana 
Kochanowskiego, Doroty Podlodowskiej. 
W e d ł u g  u s t n e g o  p o d a n i a  
p r z e k a z y w a n e g o  s o b ie  p r z e z  
mieszkańców, Kochanowscy przyjeżdżali 
tutaj z Urszulką. Podczas jednej z takich 
wizyt dziewczynka miała zachorować na 
tyfus i umrzeć. Miała wtedy dwa i pół roku. 
Aby potwierdzić tę hipotezę potrzebna 
będzie analiza antropologiczna, badania 
DNA.

Kwestia ta wymaga oczywiście 
głębokich badań przede wszystkim 
historycznych, które są jeszcze przed 
nami, jednak kiedy odkrywamy grób małej 
dziewczynki, który wyróżnia się wśród 
pochówków w y ją tkowo bogatym 
wyposażeniem pośmiertnym (dwa 
pierścienie na jednym palcu, w tym jeden 
z intaglio przedstawiającym kobietę 
z warkoczem, kolia ze szklanych 
paciorków i koralowca), serce zaczyna 
nam mocniej bić... - mówi Piotrowski.
Na obrazie Władysława Łuszczkiewicza, 
ucznia Jana Matejki można zobaczyć 
Urszulkę właśnie ze sznurem korali na 
szyi.
Potomkowie Kochanowskich podejmowali 
w przeszłości próby odnalezienia jej grobu 
na świeciechowskim cmentarzu ale bez 
skutku.
- Kilkanaście lat temu przyjechał tutaj 

pewien profesor z Krakowa. Był to 
potomek Kochanowskich. Szukał źródeł 
pisanych mogących świadczyć o tym, że 
tutaj została pochowana Urszula 
Kochanowska. Tych dokumentów jednak 
nie odnalazł, ponieważ parafialne kroniki 
są dopiero z XIX wieku- mówi 
ks. Krzysztof Szczęśniak, proboszcz 
parafii św. Małgorzaty i św. Mikołaja 
w Świeciechowie.

Szkielet dziewczynki 
fot: ArcheaoFuture
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O SKARBIE, DENARZE I NIEŚMIERTELNIKU

O skarbie
Dla członków grupy eksploracyjnej ze 
Stowarzyszenia Mieszkańców Gminy 
Annopol „SZANSA1” każdy wydobyty 
z ziemi, metalowy zabytek jest cenną 
wartością historyczną. Znaleziony artefakt 
może wiele powiedzieć o tym, co 
wydarzyło się dawniej w danym miejscu. 
Czasami pozwoli rozwiązać historyczną 
zagadkę, kiedy indziej poszerzyć wiedzę 
badaczy, a nawet, jak w przypadku 
znalezionego w okolicach Borowa 
wojskowego nieśmiertelnika, przywołać 
wojenne losy konkretnego człowieka.
Tym razem poszukiwacze z SZANSY 
natrafi l i na wyjątkowe znalezisko, 
wykopali z ziemi skarb monet z przełomu
XVI i XVII wieku.
- Znalezienie skarbu monet dla takiego 
poszukiwacza jak ja, jest spełnieniem 
marzeń. To wyjątkowe wydarzenie nie 
zdarza się codziennie, co tydzień, czy co 
rok. Czasami może nie mieć miejsca 
w ogóle - wyjaśnia eksplorator Kacper 
Partyka z grupy poszukiwawczej  
stowarzyszenia.
O możliwości znalezienia ciekawego 
znaleziska eksploratorów powiadomił 
w marcu tego roku mieszkaniec jednej 
z miejscowości w okolicach Ożarowa. 
Przypadkowo znalazł  on na polu 
kilkanaście monet. Jego informacja 
w z b u d z i ł a  z a i n t e r e s o w a n i e  
poszukiwaczy. O wszystkim powiadomili 
a r c h e o lo g a  d ra  M a rk a  F lo r k a  
z Ś w i ę t o k r z y s k i e j  d e l e g a t u r y  
Wojewódzk iego Urzędu Ochrony 
Zabytków w Kielcach.
- Monety mogły stanowić część większego 
skarbu zakopanego w ziemi, który 
podczas prac rolnych został „rozorany” -  
wyjaśnia archeolog Marek Florek 
z s a n d o m i e r s k i e j  d e l e g a t u r y  
Wojewódzk iego Urzędu Ochrony 
Zabytków.

o nominale 3 krajcarów, wybite za 
panowania Ferdynanda II Habsburga 
(1619-1637), a nawet jeden szkocki turner 
Karola I wybity w mennicy w Edynburgu 
w między 1632 a 1639 rokiem. Znaleziono 
również nieliczne szelągi miedziane Jana 
Kazimierza, w tym jeden z mennicy 
w Wilnie wybity w 1666 roku (najmłodsza 
moneta ze skarbu)- wylicza dr Marek 
Florek. -  Obecnie monety znajdują się 
w konserwacji i naukowym opracowaniu, 
potem będzie je można oglądać w jednym 
z sandomierskich muzeów-dodaje.
O znalezionym, przez poszukiwaczy 
z SZANSY, w okolicach Ożarowa, skarbie 
szeroko informowały lokalne media 
tj.Gazeta Powiatowa „Goniec, kielecki 
oddział „Gazety Wyborczej”, a także TVP
3 Lublin, która umożliwiła poszukiwaczom 
występ na antenie programu „Poranek 
Między Wisłą, a Bugiem”.
O denarze
To nie jedyne odkrycie, którym mogą 
pochwalić się poszukiwacze z „SZANSY”. 
Kolejnym zabytkiem, który ujrzał światło 

Podekscytowani niecodziennym tematem dzienne jest wybity w srebrze Denar 
c z ł o n k o w i e  a n n o p o l s k i e g o  Republikański C. Anniusa i L. Fabiusa 
stowarzyszenia w kwietniu br. rozpoczęli Hispaniensisa, datowany na lata 82-81 
badania poszukiwawcze. Mieli szczęście. 'Prze(  ̂ narodzeniem Chrystusa. Moneta 
Właściciel pola, na którym znaleziono została znaleziona podczas badan 
monety ,  nie r o z p o c z ą ł  je s z c z e  prowadzonych na terenie Zawichostu, 
sezonowych prac rolnych, a dzięki O k a z a ła  s ię  n u m iz m a t y c z n y m  
uprze jmośc i  u rzędn ików z WKZ rodzynkiem. Według archeologow 
w Sandomierzu, uzyskali dosyć szybko Katarzyny Grabowskiej  i Michała 
stosowne pozwolenia do zrealizowania Grabowskiego to jedyna tego typu moneta 
p rz e d s ię w z ię c ia .  P o s z uk iw an ia  znaleziona, me tylko na terenie Wyżyny 
zakończyły się pełnym sukcesem. Sandomierskiej ,  ale całej Polski.
- Z ziemi wyjęliśmy ponad 140 monet, Przedstawia ona na awersie popiersie
część z nich była posklejana. Wszyscy Anny Perenny, na rewersie Wiktorię 
byliśmy ogromnie podekscytowani, nie w kwadrydze. Monetę i inne znaleziska 
mogliśmy uwierzyć w to co się dzieje - odkryte przez poszukiwaczy będzie 
opow iada  Adam Gaweł z g rupy  można zobaczyc w Zawichojskim 
eksploracyjnej. Lamusie Kultury Dawnej -  Żywego
- Fakt, że monety były ze sobą sklejone Muzeum R eg io na ln ego  Powiś la  
wskazuje,  że znajdowały się one Zawichojskiego znajdującego się 
pierwotnie w jakimś pojemniku, zapewne w budynku MGOKwZawichoście. 
posegregowane i zawinięte w rulony - 
dodaje z kolei archeolog dr Marek Florek.
Do D e le g a tu ry  w S a n d o m ie rz u  
Wojewódzk iego Urzędu Ochrony 
Zabytków trafiło ponad 160 (razem z tymi, 
które znalazł  mieszkaniec okol ic 
Ożarowa). Według wstępnych oględzin 
prowadzonych przez archeologa Michała 
Grabowskiego z Lublina wynika, że skarb 
tworzy głównie zbiór monet srebrnych:- 
Najprawdopodobniej najstarszą monetą 
znalezioną jest, wybity w Olkuszu, szeląg 
Zygmunta 111 Wazy z 1589 roku. Poza tym 
w skarbie znaleziono m.in. grosze, trojaki, 
p ó ł t o r a k i  ( g ł ó w n i e  z m e n n i c y  
w Bydgoszczy) i jeden szóstak Zygmunta
111 Wazy z lat 20. XVII wieku, półtoraki tzw. 
okupacyjne królowej szwedzkiej Krystyny 
wybijane w mennicach Elbląga i Rygi 
z 2 ćwierci XVII wieku, szelągi ryskie, 
inflanckie i elbląskie władców szwedzkich 
Gustawa II Adolfa, Krystyny i Karola 
Gustawa, pół toraki  lenne z Prus 
Ks iążęcych,  monety aus t r iack ie

O nieśmiertelniku
Tym razem do rąk członków grupy 
poszukiwawczej trafił nieśmiertelnik 
znaleziony w okolicach Annopola, 
a przyniósł go mieszkaniec naszej gminy. 
Podobnie jak poprzedni identyfikator, ten 
również należał do polskiego żołnierza, 
który wa lczy ł  podczas kampani i  
w rześn iow e j  1939r. Na awers ie  
nieśmiertelnika wybite są napis: Barczyk 
Piotr KAT, na rewersie: 20 Miechów 1914. 
Członkowie stowarzyszenia próbowali 
z pomocą mediów (m.in. TVP 3 Lublin, 
Gazety Krakowskiej i TVN 24) odnaleźć 
krewnych żołnierza, niestety do tej pory to 
się nie udało. Jeżeli posiadacie Państwo 
informacje na temat losów żołnierza Piotra 
Barczyka, jego krewnych, miejsca skąd 
pochodził, chcecie pomóc w rozwiązaniu 
kolejnej historycznej zagadki, prosimy
o kontakt za pośrednictwem portalu 
s p o ł e c z n o ś c i o w e g o  
https://www.facebook.com/szansaannop 
o I /  o r a z  s t r o n y  i n t e r n e t o w e j  
stowarzyszenia www.szansa-annopol.pl. 
Może i tym razem uda się wspólnie 
przywołać wspomnienia o kolejnym 
polskim żołnierzu.

Wojciech Rudziejewski-Rudziewicz

ŚWIADCZENIE „DOBRY START i i

DOBRY *  * '  
START f f

300 zł
fTifklT-UJ

fl.j
ijHKE* naj ł :  pch 

rnh ■LTkętisY

300 złotych wynosić będzie świadczenie 
„Dobry Start" dla każdego uczącego się 
dziecka, przyznawane bez względu na 
dochody rodziny.
Świadczenie "Dobry Start" przysługuje raz 
w roku w związku z rozpoczęciem roku 
szkolnego do ukończenia przez dziecko 
lub osobę uczącą się 20. roku życia.

Dzieci niepełnosprawne lub osoby uczące 
się legitymujące się orzeczeniem o 
niepełnosprawności otrzymają je do 
ukończenia przez nie 24 roku życia.
Aby otrzymać wsparcie, należy złożyć 
wniosek. Może to zrobić rodzic dziecka, 
opiekun prawny lub opiekun faktyczny 
dziecka.
Wniosek będzie można składać już od
1 lipca online przez stronę Ministerstwa 
Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
empat ia.mrpips.gov.pl  oraz przez 
bankowość elektroniczną, a od 1 sierpnia 
droga tradycyjną (papierową).

Ważne! Wniosek należy złożyć do
30 listopada.

Złożenie wniosku o świadczenie "Dobry 
Start" w lipcu i sierpniu to gwarancja 
wypłaty świadczenia nie później niż do 30 
września.
W celu usprawnienia i przyspieszenia 
procesu przyznawania wyprawki szkolnej 
zrezygnowano z konieczności wydania i 
doręczenia decyzji administracyjnej -  
będą one wydawane jedynie w przypadku 
odmowy przyznania świadczenia, a także 
w sprawach nienależnie pobranych 
świadczeń. Wnioskodawca otrzyma 
informację o przyznaniu świadczenia 
dobry start na wskazany przez niego 
adres poczty elektronicznej.
Świadczenie "Dobry Start" jest zwolnione 
od podatku. Nie podlega egzekucji ani 
wliczeniu do dochodu przy ustalaniu

prawa do świadczeń z innych systemów 
wsparcia.uczęszczające do przedszkola 
o raz  dz iec i  r e a l i z u ją c e  roczne  
przygotowania przedszkolne w tzw. 
zerówce w przedszkolu lub szkole. 
Postępowanie w sprawie świadczenia 
dobry start prowadzi Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Annopolu ul. Leśna 2. 
K o n t a k t :  1 5 / 8 6 1  3 4 0 4  e ma i l :  
sekretariat@annopolops.pl.

OPS Annopol
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ANNOPOLANIN PO 
POWAŻNYM WYPADKU

Mieszkaniec Annopola, 18-letni Damian 
N. uległ 1 maja ciężkiemu wypadkowi 
drogowemu, do którego doszło w 
Księżomierzy. Kierując samochodem 
osobowym marki Rover po wykonanym 
manewrze w y p rzedzan ia  s t rac i ł  
panowanie nad pojazdem wskutek czego 
zjechał na pobocze, uderzył w słup 
energetyczny uszkadzając go a następnie 
w ogrodzenie prywatnej posesji. Kierujący 
wskutek zdarzenia doznał licznych 
obrażeń.
Czynności wykonuje KP w Annopolu 
(KPP Kraśnik)

DWIE UCZENNICE 
POBIŁY KOLEŻANKĘ

Komisariat Policji w Annopolu prowadzi 
postępowanie w sprawie pobicia, do 
którego doszło 26 kwietnia. Natalia P. lat 
15 i Paulina P. lat 15 (obie uczennice 
Gimnazjum w Trzydniku Dużym) wspólnie 
i w porozumieniu szarpały za ubranie, 
przewróciły na ziemię, a następnie kopały 
po brzuchu inną uczennicę - Małgorzatę 
W. lat 16 czym naraziły ją na bezpośrednie 
niebezpieczeństwo utraty życia lub 
zdrowia.

AKCJA 
„UWOLNIĆ BOBRA”

W dniu 7 maja jednostka OSP Annopol 
została zadysponowana do przypadku 
bobra uwięzionego w betonowym 
piwnicznym zbiorniku na terenie 
opuszczonego zakładu Bacutil na Kopcu. 
W ratowaniu zwierzęcia brała udział 
również jednostka PSP Kraśnik.  
Po od pompowani u znacznej ilości wody 
ze zbiornika ratownicy wyciągnęli bobra, 
który następnie został przewieziony nad 
Wisłę i tam wypuszczony.

KRONIKA POLICYJNA
KRADZIEZ DRZEW 

W ŚWIECIECHOWIE

Nieustalony sprawca dokonał 21 marca 
kradzieży pięciu drzew różnych gatunków 
z n i e z a m i e s z k a ł e j  p o s e s j i  
w Świec iechowie Poduchownym. 
Spowodował tym straty w wysokości 800zł 
na szkodę Anety P. zamieszkałej  
w Kraśniku.
Postępowanie prowadzi Komisariat Policji 
wAnnopolu

PROWADZIŁ PIJANY 
POMIMO BRAKU PRAWA 

JAZDY
ZNOW PODRÓBKI NA 

TARGU

18 kwietnia na ul. Lubelskiej wAnnopolu 
został zatrzymany mieszkaniec gminy 
Józefów nad Wisłą, Konrad W., który 
kierował samochodem osobowym po 
drodze publicznej znajdując się pod 
wpływem alkoholu. Prowadził pojazd 
pomimo wcześniejszej decyzji Starosty 
kraśnickiego o cofnięciu uprawnień do 
kierowania pojazdami mechanicznymi. 
Czynności postępowe wykonuje KP 
Annopol.

OSZUSTWO PRZEZ 
INTERNET

Osoba o n ieznane j  tożsam ośc i  
doprowadziła Mateusza K. z Natalina do 
niekorzystnego rozporządzenia mieniem 
w kwocie 16820 w ten sposób, że na 
podstawie podrobionego potwierdzenia 
przelewu na tę kwotę otrzymała od niego 
p r z e s y ł k ę  w p o s t a c i  8 s z t u k  
komputerowych kart graficznych Zotac 
GeForce. Postępowanie prowadzi KP 
wAnnopolu.

ZAGADKOWA ŚMIERĆ 
PSZCZÓŁ

Komisariat Policji w Annopolu prowadzi 
postępowanie w sprawie zawiadomienia 
złożonego przez Edwarda U., z którego 
treści wynika, że w nieustalonych 
okolicznościach doszło do wyginięcia 18 
r o d z in  p s z c z ó ł  w je g o  u la c h .  
Pokrzywdzony uważa, że mogło się do 
tego przyczynić działanie osób trzecich. 
Wartość strat oszacował na kwotę 3600zł.

WANNOPOLSKIM 
MARKECIE

Policjanci zatrzymali 24-latka, który 
dokonał kradzieży sklepowej. Po analizie 
monitoringu okazało się, że jest on 
sprawcą co najmniej 5 podobnych czynów 
w tym samym sklepie.
Do zatrzymania doszło w czwartek, 28 
czerwca, po godz. 22:00. Jak się okazało 
mężczyzna od czerwca dokonywał 
kradzieży w jednym marketów w 
Annopolu.
- Zabierał produkty z półek sklepowych, 
chował do torby, a następnie nie płacąc za 
towar opuszczał sklep. Jego łupem padły 
w większości artykuły spożywcze i 
przemysłowe. Straty wyceniono na łączną 
kwotę na ponad 1100 zł -  informuje 
nadkomisarz Dorota Węcławska-Baran z 
KPP Kraśnik.
Zatrzymany to mieszkaniec gminy 
Ożarów. Za dokonane kradzieże grozi mu 
kara pozbawienia wolności do lat 5.

KRONIKA OSP ANNOPOL
POŻAR W BOROWIE WYPALANIE TRAW

Od uderzenia pioruna zapalił się 26 maja 
drewniany budynek gospodarczy 
w Borowie.
W gaszeniu pożaru wzięły udział cztery 
j e d n o s t k i :  O S P  Bo r ó w,  O S P  
Gościeradów, OSP Annopol i JRG 
Kraśnik. Budynek wraz z zawartością 
spłonął prawie doszczętnie. Na szczęście 
nie ucierpiał nikt z ludzi ani zwierząt 
gospodarczych.

WYCIEK GAZU

Do nietypowego i potencjalnie groźnego zdarzenia doszło na początku 
kwietnia w Dąbrowie. Był nim wyciek gazu do atmosfery 
z rozszczelnionego prywatnego kontenera o pojemności 2500 
I. Annopolska jednostka OSP zabezpieczyła wyciek, później na miejsce 
przybyła firma obsługująca butlę, dokonała całkowitego jej opróżnienia 
i naprawy.

Prawdziwą zmorą annopolskich strażaków było nielegalne wypalanie traw przez 
mieszkańców wsi naszej gminy. W ostatnim kwartale jednostka OSP Annopol była 
dysponowana 18 razy do pożarów rolnych nieużytków i traw co stanowi prawie 60% 
wszystkich 31 interwencji naszej straży wtym okresie.

Policjanci PG WK KPP w Kraśniku na 
podstawie posiadanych przez siebie 
materiałów operacyjnych dokonali 
12 kwietnia na targowisku miejskim przy 
ul. Radomskiej zatrzymania kobiety 
narodowości bułgarskiej Sevinch N. lat 22 
przy której ujawniono oferowaną do 
sprzedaży odzież z podrobionymi 
znakami towarowymi. Zabezpieczono 270 
koszulek. Obywatelka Bułgari i  po 
wykonaniu z nią czynności procesowych 
z o s t a ł a  z w o ln i o n a .  D o k o n a n o  
tymczasowego zajęcia mienia w kwocie 
3000 zł. Czynności wykonuje KP 
wAnnopolu.

KRADZIEŻE
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PORZĄDKI W NAZEWNICTWIE MIEJSCOWOŚCI

Zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza 
Annopola w sprawie stosowania nazw 
miejscowości zgodnych z wykazem 
urzędowych nazw miejscowości i ich 
części od 1 czerwca 2018r. prawidłowe 
nazwy miejscowości to:

W miejscowościach Opoka-Kolonia
i Opoczka Mała została ustalona nowa 
numeracja porządkowa budynków 
a w dotychczasowej miejscowości 
Grabówka Ukazowa Hamówka, położonej 
w obrębie geodezyjnym Grabówka 
Ukazowa, nadano nowe, kolejne numery 
dla Grabówki Ukazowej.

M ieszkańcy  o t rzyma l i  stosowne 
informacje o konieczności podawania 
właściwego adresu a także wymiany 
d o k u m e n tó w  prawa ja z d y  oraz  
uaktualnienia danych adresowych 
w dowodach rejestracyjnych.
Do 31 grudnia 2018 roku wymiana jest 
bezpłatna, gdyż na wniosek Burmistrza 
Annopola, Rada Powiatu w Kraśniku 
podjęła uchwałę o zwolnieniu z opłat za 
wydanie nowego prawa jazdy osobom 
zobowiązanym do wymiany z powodu 
zmian administracyjnych.
0  wprowadzonych zmianach urząd 
poinformował Starostwo Powiatowe 
w Kraśniku,  Urząd S ta tys tyczny 
w Lublinie, Urząd Pocztowy w Annopolu
1 inne instytucje.

U p o r z ą d k o w a n ie  n a z e w n i c tw a  
miejscowości, których nazwy odbiegały od 
u r z ę d o w e g o  b r z m i e n i a  u ła tw i  
m ieszkańcom za ła tw ian ie  spraw 
w instytucjach korzystających z Systemu 
Rejestrów Państwowych, tj. USC, 
ARiMR, Wydziały Komunikacji, itp.
Mamy też świadomość, że wprowadzenie 
n o w e j  n u m e r a c j i  b u d y n k ó w  
w początkowym okresie spowoduje 
pewne trudności, ale docelowo usprawni 
pracę kurierów, a przede wszystkim służb 
ratowniczych.
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„TO JUŻ 7 LAT BIEGANIA”
w Warszawie, Łodzi, Katowicach, 
Rzeszowie, ale i w Jaworowie na 
Ukrainie, czy w takich miejscowościach 
jak Umianowice, Susiec, Sadek, Ossolin, 
Cieśle.
Angażuje się w przygotowanie Festiwalu 
B ie g o w e g o  "Z B ieg iem  W is ły "  
w Annopolu. To on jest autorem tras 
biegowych na 5 i 10 km. W tym roku 
zaliczył już 18 startów w większości stając 
na podium. Sukcesem był jego udział w
VII I  Sandomierskim Weekendzie 
Kwitnących Sadów, gdzie dwukrotnie 
zdobył II miejsce w kategorii wiekowej na 
dystansie 5 i 10 km i I miejsce w 20 km 
biegu górskim zdobywając tym samym 
puchar w kategorii "Najlepszy Sadownik”
- Urok biegania to nie tylko zawody, ale 
cała otoczka wokół nich. Wyszukiwanie

ciekawych zawodów, przegląd list 
startowych, przygotowanie się do nich, 
opracowanie taktyki na bieg, czy 
o b s e rw o w a n ie  r y w a l i .  Późn ie j  
porównanie swojego wyniku względem 
innych zawodników, wyciągnięcie 
wniosków, wyszukiwanie zdjęć z biegów. 
Miłym akcentem każdych zawodów jest 
dyskus ja  po biegu, g ra tu lac je ,  
pocieszanie tych, którym "nie wyszło". 
Tu warto wspomnieć,  że ostatni 
zawodnicy otrzymują równie wielkie 
brawa na mecie jak ci pierwsi. I to jest 
piękne, że każdy jest doceniony, każdy 
jest zwycięzcą - podsumował pan 
Wiesław - nie wspomniałem nic
o codziennych treningach, korzyściach 
płynących z biegania, ale o tym może 
w następnym artykule.

Maratończyk i ultramaratończyk Wiesław 
Szabat z Annopola może się poszczycić 
niezłym dorobkiem biegowym. W czasie 
tych siedmiu lat przebiegł ponad 21000 
km, wziął udział w 160 zawodach często 
stając na podium w swojej kategorii 
wiekowej. Wiosenny Cracovia Maraton to 
już jego 20 maraton. Przebiegł też 
Ultramaraton Podkarpacki o długości 115 
km w czasie 15 godzin 5 minut zajmując
15 miejsce na 65 startujących, a był 
najstarszym zawodnikiem.
- To tylko statystyki - mówi pan Wiesław - 
całe sedno biegania tkwi w czym innym. 
Poprzez wyjazdy na zawody poznałem 
nowe miejscowości o których wcześniej 
nawet nie słyszałem, a przede wszystkim

ludzi, organizatorów, wolontariuszy
i zawodników pozytywnie zakręconych. 
Tu nie ma zazdrości o czyjeś wyniki, 
każdy ma to co wypracował dosłownie 
w pocie czoła. Ale rywalizacja jest, walka 
ojak najlepszy wynik, o żydówkę.
Ajego żydówki to: w maratonie - 3:21:43 
Warszawa 23.04.2017, w półmaratonie -
1 :27  :4 1 K r a k ó w  24.1  0 .201  5, 
na 10 km - 39:41 Lublin, 5 km - 19:21 
Jarocin 15.08.16.

Pan Wiesław nie należy do żadnego 
klubu, nie ma trenera ani sponsora, a to 
wszystko trzeba pogodzić z pracą 
zawodową i życiem rodzinnym, więc jak 
na swój wiek (58 lat) uważa, że to całkiem 
przyzwoite wynik i. Biegał między innymi

PRACOWITY KWARTAŁ
Mijające pierwsze półrocze było dla 
annopo lsk iego  b iegacza  Pawła 
R a c z y ń s k ie g o  czasem s ta r tó w  
w zawodach, pierwszego w karierze 
startu w maratonie i starań o pozwolenie 
na wyjazd do USA dzięki któremu będzie 
mógł pobiec w listopadzie w jednym 
z najbardziej znanych biegów świata, 
Maratonie Nowego Jorku.
„ - Pierwszym moim startem w tym roku 
był Półmaraton Ślężański 21 km 97m 
w Sobótce k/Wrocławia. Nie były to dla 
mnie zbyt pomyślne zawody ponieważ 
liczyłem na podium, a skończyłem na
18 miejscu Open i 7 w kategorii wiekowej. 
Bieg ukończyło 4078 biegaczy.
Niedługo później wybrałem się do 
Gostynia gdzie odbywały się zawody na 
10km . Za ją łem tam 6 mie jsce 
w klasyfikacji generalnej i 2 wśród 
Polaków. Pierwsze cztery miejsca zajęli 
zawodnicy z Ukrainy. To również nie był 
jeszcze zbyt udany start, cały czas 
czułem się przetrenowany co wynikało 
z moich ciężkich treningówwzimie. 
Następnie przyszedł czas na XXX

Międzynarodowy Bieg Konstytucji 3 maja 
w Stalowej Woli i tu w końcu wszystko 
zaczęło się już w miarę dobrze układać. 
Zająłem 4 miejsce w klasyfikacji 
generalnej i 2 wśród Polaków na 
dystansie 5km z czasem 16min 11 s co 
przy upale jaki panował podczas 
zawodów jest dość dobrym czasem. Mój 
rekord na tym dystansie wynosi  
15min10s, Radom 2012r.
20 maja wziąłem natomiast udział 
w b ie g u  na d y s t a n s i e  10 km 
w zachodniopomorskim Myśliborzu, 
gdzie również wypadłem dość dobrze 
zajmując medalowe 3 miejsce w kategorii 
Open i 2 wśród Polaków z czasem 33 min 
46s, również w upalnych warunkach 
(rekord życiowy na dystansie 10 km
31 min 31 s Stalowa Wola 2013).
Koniec maja to wreszcie Festiwal 
Biegowy 'Z Biegiem Wisły' w rodzinnym 
Annopolu. To zawody, które zajmują 
szczególne miejsce w moim rocznym 
grafiku imprez bo jednak nie ma to jak 
powalczyć u siebie, tym bardziej że od 
pewnego czasu jestem tutaj tylko

PAWŁA RACZYŃSKIEGO
gościnnie.
Po raz kolejny udało mi się stanąć na 
najwyższym stopniu podium po biegu na 
10km ustanawiając przy tym nowy rekord 
trasy.
Dwa tygodnie temu, 15 czerwca wziąłem 
udział w Mistrzostwach 17 Wielkopolskiej 
Brygady Zmechanizowanej w biegach 
przełajowych na dystansie 800 metrów, 
które odbyły się w Międzyrzeczu i zająłem 
w nich pierwsze miejsce.
Kolejny etap to mistrzostwa 11 Dywizji 
Kawalerii Pancernej, które odbędą się 
w połowie września w Żaganiu i jeśli tam 
również zdobędę medal na co bardzo 
liczę to 18 października wystartuję już 
w Mistrzostwach Wojska Polskiego 
w Bydgoszczy.
Najważniejszy jednak planowany start 
tego roku to New York City Marathon, 
który odbędzie się 4 listopada. Jestem 
w tej chwili na etapie starania się o wizę 
do USA. Jeśli ją uzyskam, to z końcem 
s ie rpn ia  rozpocznę  in tensywne 
przygotowania.”
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SEBASTIAN KOTWICA W WALCE 
NA SWOIM TERENIE

Syn Annopolanina, Sebastian Kotwica, 
czołowy zawodnik kategorii piórkowej 
w Polsce, znany z występów dla 
organizacji Fight Exclusive Night stoczył 
16 czerwca w Kraśniku walkę bokserską 
z brazyli jczykiem Pilao Sanatana. 
Uprzednio miał tego dnia walczyć
0 zwycięski pas federacj i TFL 
Thunderstrike Fight League. Zwycięstwo 
miało otworzyć mu drzwi do UFC, 
największej organizacji MMAna świecie. 
„Długo czekałem na szansę wywalczenia 
pasa mistrzowskiego TFL. Dla tej 
organizacji stoczyłem najwięcej walk 
w karierze i będzie to dla mnie szósty 
zawodowy pojedynek dla TFL. Do tej walki 
trenuję w USA w klubie JacksonWink 
MMA. Postawiłem wszystko na MMA
1 zrobię wszystko żeby trafić do UFC. 
Przygotowuje się w najlepszym klubie na 
św iec ie  z czo łówką św ia towych 
zawodników UFC. To będzie nie tylko 
walka o pas ale również walka o moje 
sportowe marzenia. Pamiętajcie że 
zawsze reprezentuję moje miasto Kraśnik 
i mam nadzieje, że zwycięstwo na mojej 
ziemi otworzy mi karierę w UFC” - mówił 
Sebastian kilka tygodni przed imprezą. 
Niestety, z powodu poważnej kontuzji 
Kotwicy walka MMA została odwołana 
i zamieniona na walkę bokserską.
Kilka chwil przed starciem z Kotwicą 
rozmawiał redaktor Gońca Gazeta 
Powiatowa, Paweł Bieleń:

T C I  L I L I  J i (

„Bardzo chciałem zawalczyć o pas 
właśnie w Kraśniku, niestety podczas 
treningów w Stanach przydarzyła mi się 
kontuzja w odcinku szyjnym. Zapasy, 
walka w parterze są dla mnie bardzo 
bolesne i uszkadzają mnie tak, że przez 
kolejne ki lka dni mam prob lemy 
z poruszaniem się. Nie chciałem jednak 
zawieść kibiców z rodzinnego miasta 
i całej Lubelszczyzny i pojawił się pomysł 
wa lk i  b o k s e rs k ie j .  Zm ie rzę  się 
z doświadczonym stójkowiczem, 
Brazylijczykiem, który ma za sobą walki 
w kickboxingu, boksie i MMA. To dla mnie 
na pewno duże wyzwanie. Najmocniej 
czuję się w parterze, ale mam też za sobą 
ju ż  k i lka lat  t ren ingów  spor tów  
uderzanych. Po raz pierwszy będę też 
miał przewagę wzrostu nad rywalem, 
będę miał nieco większy zasięg. 
Zobaczymy czy w dobrą stronę idą moje 
treningi.”
Podczas gali TFL 15 Akpol Night, która 
odbyła się pod Honorowym Patronatem 
Miasta  K raśn ik  o raz  S ta ros twa  
Powiatowego w Kraśniku Sebastian 
Kotwica stoczył trudną i wyrównaną walkę 
z przeciwnikiem z Ameryki Południowej. 
Po trzech rundach dwóch sędziów orzekło 
remis, jeden zwycięstwo Kotwicy i walka 
zakończyła się większościowym remisem.

Dariusz Zgardziński

JEDZIEMY NA XXIV FINAŁ MISTRZOSTW POLSKI 
W MINISIATKÓWCE KINDER SPORT ZABRZE 5-8.07.2018

Chociaż przyszły wakacje, zawodnicy 
MKS Skałki Annopol nie mogą jeszcze 
odpocząć od trenowania. Bardzo dobra 
postawa w tym sezonie i wysokie wyniki 
przedłużyły sezon rozgrywkowy naszych 
siatkarzy.
W dniach 2 i 3 czerwca w Szkole 
Podstawowej nr 7 w Świdniku odbył się 
wojewódzki finał zawodów z cyklu Kinder 
+ Sport 2018 w minisiatkówce. Bardzo 
udany występ zaliczyli zawodnicy MKS 
S k a łk i  A n n o p o l .  W śród  d rużyn  
startujących w kategorii „dwójek” znalazły 
się cztery zespoły chłopców i dwa zespoły 
dziewcząt, w kategorii „czwórek” jeden 
zespół chłopców. W pierwszym dniu 
turnieju rywalizowali chłopcy. Duże brawa 
należą się Kacprowi Trębaczowi, 
Kacprowi Badurze i Konradowi Plewie, 
grającym w kategorii „dwójek” , którzy po 
zaciętym meczu finałowym w tie-breaku 
pokonali zespół UKS Serbinów Biała 
Podlaska i jako mistrzowie województwa 
awansowali do finałów Mistrzostw Polski 
w Minisiatkówce. W meczu o trzecie 
miejsce, także w kategorii „dwójek” po 
wyrównanym pojedynku nasz zespół 
w składzie Oliwier Lis, Jan Lipiec i Alan 
Stąporowski uległ niestety zespołowi 
MKS II LO Chełm.Tr. JózefWojtaszek 
Piąte miejsce w tych samych zawodach 
zajęli: Daniel Wroński, Bartosz Wroński, 
Dawid Paćkowski, Wiktor Mysłowski, 
Karol Maliński, którzy rywalizowali 
w kategorii „czwórek” . Tr. Zbigniew 
Siewierski
W drugim dniu turnieju rywalizowały 
dziewczęta. Zespół w składzie Nadia 
Barszcz, Weronika Lenart i Natalia Nizioł 
po bardzo dobrej grze dotarł do finału, 
gdzie po wyrównanej walce uległ 
zespołowi UKS Jagiellończyk Biała 
Podlaska. Mimo porażki, dziewczęta 
uzyskały kalifikację do Ogólnopolskiego 
Finału Mistrzostw w minisiatkówce
o Puchar Kinder+Sport 2018r, który 
odbędzie się w dniach 5-8 lipca w Zabrzu. 
W finale weźmie udział 32 najlepsze 
zespoły z całego kraju, po dwa najlepsze 
zespoły z każdego województwa. Awans 
do Mistrzostw Polski i udział tak dużej 
l iczby naszych zespołów w Finale 
Wojewódzkim jest  bardzo dużym 
sukcesem naszych zawodników. To już 
drugi raz, kiedy wyjeżdżamy na ta 
imprezę.

Dwa lata temu w Mistrzostwach Polski 
grali Daniel Wroński, Wiktor Mysłowski 
oraz Dawid Paćkowski. Gratulujemy:) 
Klasyfikacja końcowa „ dwójki" chłopców:
I miejsce /Kacper Trębacz, Kacper 
Badura, Konrad Plewa/
IV miejsce/Oliwier Lis, Jan Lipiec, Alan 
Stąporowski/
VI miejsce/Dorian Ufniarz, Bartosz 
Grzesik, Szymon Bierut/
IX miejsce/Mateusz Koślak, Mikołaj 
Barszcz, Jakub Matuszewski/
Klasyfikacja końcowa”dwójki” dziewcząt:
II miejsce /Nadia Barszcz, Weronika 
Lenart, Natalia Nizioł/
VIII miejsce/Natalia Rozmus, Zosia 
Miksza, Oliwia Jabłońska/
Aby wywalczyć awans do Turnieju 
W o je w ó d z k ie g o  o ra z  T u r n i e ju  
Ogólnopolskiego trzeba było rozegrać 
eliminacje rejonowe. W tym sezonie 
odbyły się dwa takie turnieje. Pierwszy 
z nich rozegrany został w dniach 7-8 
kwietnia 2018r. w Kraśniku, 
drugi w dniach 14-15 kwietnia w Opolu 
Lubelskim.
Wyniki naszych zespołów z eliminacji 
rejonowych Kinder+Sport dziewcząt 
w Kraśn iku.  Ka tegor ia  „dw ó je k ”
II miejsce- Nadia barszcz, Weronika 
Lenart
III miejsce- Oliwia Jabłońska, Zosia 
Miksza
V miejsce -Natalia Rozmus, Natalia Nizioł
IX miejsce -Iga i Kamila Dębniewskie, 
Natalia Woźniak
XIV miejsce -Nikola Grzebyk ,Hania 
W i ą c e k ,  W i k t o r i a  C h r u ś c i e l
XV mieisce-Giovanna Florentino,  
Karolina Scibura
W turnieju wzięło udział 25 zespołów 
z MKS Skałka Annopol, MKS Kraśnik, 
UKS Opole Lub, Dragon Wojcieszków. 
Wyniki naszych zespołów z eliminacji 
rejonowych Kinder+Sport chłopców 
w Kraśniku Kategoria „dwójek"
I miejsce KacperTrębacz, Kacper Badura
II miejsce -  Dorian Ufniarz, Szymon Bierut
III miejsce-Oliwier Lis, Konrad Plewa
IV miejsce -  Bartosz Grzesik, Alan 
Stąporowski
V miejsce -  Mateusz Koślak, Mikołaj 
Barszcz
V II-Jan Lipiec, Antoni Wróbel
VIII -  Jakub Matuszewski, Adrian Cyran
W kat. „dwójek” wzięło udział 16 zespołów.

Wyniki Naszych Zespołów Z Eliminacji 
Rejonowych Kinder+sport Chłopców 
W Kraśniku Kategoria „czwórek”
I Miejsce -  Wiktor Mysłowski, Bartosz 
Wroński ,  Daniel Wroński ,  Dawid 
Paćkowski,
lii Miejsce -  Jakubczak Marcin, Stawiarski 
Jakub, Grzesik Dominik, Ufniarz Mateusz, 
Wójcik Jakub
Tydzień Później W Opolu Lubelskim Odbył 
Się Drugi Turniej Eliminacyjny Rejonu 
Zachód Z Serii Kinder+ Sport W Mini Piłce 
Siatkowej. Zespoły Z Klubu Mks Skałka 
Annopol Wystartowały W Kategoriach 
„dwójek” I „czwórek” Chłopców.
Wyniki Końcowe” Dwójek" Chłopców:
I Miejsce -  Kacper Trębacz, Kacper 
Badura
li Miejsce-Dorian Ufniarz, Szymon Bierut 
lii Miejsce -  Oliwier Lis, Jan Lipiec, Konrad 
Plewa
lv Miejsce -  Mateusz Koślak, Mikołaj 
Barszcz
Vi Miejsce -  Jakub Matuszewski, Adrian 
Cyran
Vii Miejsce -  Bartosz Grzesik, Alan 
Stąporowski
W Kategorii „dwójek” W Turnieju Wzięło 
Udział 17 Zespołów.

Wyniki końcowe czwórek:
I miejsce -  Wiktor Mysłowski, Bartosz, 
Wroński, Daniel Wroński, Karol Maliński, 
Dawid Paćkowski
111 miejsce -  Jakubczak Marcin, Stawiarski 
Jakub Grzesik Dominik, Ufniarz Mateusz,, 
Wójcik Jakub
Wyniki końcowe „dwójek” dziewcząt
II miejsce -Nadia Barszcz, Weronika 
Lenart
V miejsce -Oliwia Jabłońska, Zosia Miksza
VI miejsce -Natalia Rozmus, Natalia Nizioł
XIII miejsc -Giovanna Fiorentino, Ola 
Jachura
XIV miejsce- Iga Dębniewska, Natalia 
Woźniak
XV miejsce -Wiktoria Chruściel Karolina 
Sikora
XVII miejsce- Kamila Dębniewska, 
Karolina Ścibura
XXI miejsce -Hania Wiącek ,Nikola 
Grzebyk
W turnieju uczestniczyło 23 drużyny.
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SUKCES W OGOLNOPOLSKIM TURNIEJU 
MINISIATKÓWKI

W dniu 21.04.2018r w Mircu odbył się 
Ogólnopolski Turniej Minisiatkówki 
w kategorii „dwójek”. W turnieju wzięły 
u dz ia ł  d ru ż y n y  z w o je w ó d z tw a  
małopolsk iego,  świę tokrzyskiego
i lubelskiego / UKS 22 Kraków, DMKS 
„PLAS” Kielce, UKS „ARENA” Busko 
Zdrój, MKS „SKAŁKA” Annopol/. Duży 
sukces odnieśli zawodnicy „Skałki” 
Kacper Trębacz, Kacper Badura, którzy 
wygrali cały turniej nie ponosząc przy tym 
żadnej porażki podczas turnieju. 
Klasyfikacja końcowa turnieju:
I miejsce MKS „SKAŁKA”/Kacper 
Trębacz, Kacper Badura/
II miejsce DMKS „PLAS” Kielce

TURNIEJ
W dniu 13.05.2018r w niedzielne 
popołudnie w hali sportowej PSP 
w Annopolu zorganizowany został 
Klasowy Turniej Minisiatkówki w kategorii 
mikstów o Puchar Rodziców sportowej 
Klasy IV d.

Miksty to gra podwójna mieszana 
w której uczestniczą dwuosobowe zespoły 
złożone z dziewczynki  i chłopca. 
Uczniowie klasy sportowej a zarazem 
zawodnicy MKS „Skałka” utworzyli 
dziesięć zespo łów mieszanych. 
Rozgrywki były prowadzone system 
„każdy z każdym” w grupach. Sędziami 
podczas zawodów byli uczniowie 
gimnazjum. Turniej był okazją do 
zaprezentowania swoich sportowych 
um ie ję tnośc i  s ia tka rsk ich  przed 
rodz icam i .  Nie zab rak ło  emocj i  
i wyrównanej walki. Najlepsze pary zostały 
nagrodzone pucharami ufundowanymi

przez rodziców a wszyscy uczestnicy 
słodkimi upominkami.
Na zakończen ie  turnieju rodzice 
zorganizowali dla uczestników turnieju 
grilla.
Klasyfikacja końcowa:
1. Trębacz Kacper, Dębniewska 

Kamila
2. Miksza Zofia, Lipiec Jan
3. Barszcz Nadia, Plewa Konrad
4. Lenart Weronika, Ufniarz Dorian
5. Badura Kacper, Woźniak Natalia
6. Jabłońska Oliwia, Barszcz Mikołaj
7. Nizioł Natalia, Matuszewski 

Jakub
8. Koślak Mateusz, Dębniewska Iga
9. StąporowskiAlan, Fiorentino 

Giovanna
10. Lis Oliwier, Jachura Aleksandra

WYJAZD NA MECZ SIATKARSKIEJ LIGI NARODOW DO
KRAKOWA

W dniu 26.05.2018r uczniowie klasy 
sportowej, zawodnicy Międzyszkolnego 
Klubu Sportowego „Skałka” i ich rodzice 
wyjechali na mecz Siatkarskiej Ligi 
Narodów do Krakowa. Uczestnicy 
wycieczki na żywo mogli zobaczyć 
Tauron Arenę Kraków największą hale 
sportową w Polsce, zwiedzić Katedrę 
Wawelską i pospacerować po Rynku 
Głównym.
Mecz, w którym Polska rywalizowała 
z Rosją dostarczył wielu emocji. Dla 
niektórych młodych kibiców był to 
pierwszy udział w meczu tej klasy 
rozgrywek. Podczas całego spotkania 
prowadzony był bardzo żywiołowy doping, 
w którym nasi uczniowie dzielnie 
dopingowali naszych reprezentantów. 
Polska zwyciężyła 3:0. Po meczu 
uczniowie mogli zdobyć autografy od 
siatkarskiej reprezentacji Polski.

Już po raz trzeci na zakończenie sezonu 
siatkarskiego rozegrany został Rodzinny 
Turniej Dwójek. Zasadą rozgrywanych 
zawodów jest warunek, aby zawodnik 
naszego klubu wystartował w parze 
z członkiem rodziny/brat, siostra, wujek, 
ciocia lub mama, tata/. Turniej co roku 
cieszy się dużym zainteresowaniem. 
W tym roku również poziom prezentowany 
przez uczestników był bardzo wyskoki. 
Do rywalizacji przystąpiło 18 zespołów. 
Po zaciętych i pasjonujących meczach 
klasyfikacja końcowa turnieju wygląda 
następująco:
1. Oskar Młynarczyk-Kamil 

Młynarczyk
2. Karol Maliński -  Rafał Tarnowski
3. Marcin Jakubczak-Kamil 

Kontapka
4. Dawid Paćkowski -  Grzegorz 

Młynarczyk
5. Wiktor Mysłowski -  Andrzej Kędra

Był to radośnie spędzony dzień. 
Uczniowie przekonali się, że kibicowanie 
na meczu piłki siatkowej może być 
przyjemne i jak to bywa ma meczach 
s ia tkarsk ich bardzo bezpieczne. 
Wycieczka miała charakter integracyjny 
jako alternatywna forma spędzenia 
wolnego czasu. W trakcie meczu 
w obecności bardzo dużej grupy kibiców 
panowała radosna i przyjazna atmosfera. 
Wrażenia uczniów były bardzo pozytywne 
i już nie mogą doczekać się następnego 
wyjazdu.

TURNIEJ RODZINNY
6.

7.

8 .

9.
10.

11 .
12.
13.
14.
15.

16.
17.
18.

Kacper Trębacz -  Mateusz 
Grzesik
Bartosz Wroński -  Mariusz 
Wroński
Nikola Grzebyk- Damian 
Grzebyk
Konrad Plewa -  Daniel Plewa 
Oliwier Lis Damian Drapała-  
Mariusz Lis
Zofia Miksza -  Kacper Miksza 
Daniel Wroński -  Dawid Wroński 
Dorian Ufniarz -  Marcin Bochen 
Jakub Wójcik- Krzysztof Wójcik 
Nadia Barszcz -  Mikołaj Barszcz
-  Karolina Stankiewicz 
Bartosz Grzesik-Anna Grzesik 
Antoni Wróbel -  Marta Wróbel 
Natalia Nizioł-Andrzej Nizioł.

Zbigniew Siewierski

111 miejsce U KS 22 Kraków
VIII miejsce MKS „SKAŁKA”/Jan Lipiec,
Oliwier Lis/
X miejsce MKS „SKAŁKA'7Jakub 
Matuszewski, Tomasz Mańkowski/
XI miejsce MKS „SKA ŁKA 7A lan  
Stąporowski, Bartosz Grzesik/
XII miejsce MKS „SKAŁKA’’/Dorian 
Ufniarz, Szymon Bierut/
XIII miejsce MKS „SKAŁKA”/Mikołaj 
Barszcz, Mateusz Koślak, Plewa Konrad/ 
Zespoły z Krakowa i Kielc są liderami 
minisiatkówki w swoich województwach. 
Łącznie w turnieju wzięło udział  
22 zespoły.

MINISIATKÓWKI O PUCHAR RODZICOW
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IV FESTIWAL BIEGOWY "Z BIEGIEM WISŁY”

Niedziela, 27 maja zgromadziła liczną 
rzeszę uczestników IV Fest iwalu 
B ie g o w e g o  „Z b ieg iem  W is ły " ,  
zorganizowanego przez Burmistrza 
Annopola Wiesława Liwińskiego oraz 
Grzegorza Barana i Fundację Baran 
Cycling.
Impreza rozpoczęła się biegiem na 
dystansie 5 km, który pokonało 69 
zawodników a zwycięzcą został Robert 
Pasieczny z Gorzyc reprezentujący klub 
FartelekGO.
Po starcie biegu na 5 km wystartowali 
miłośnicy Nordic Walking. Jako pierwszy 
na mecie pojawił się sandomierzanin 
Jacek Wiśniewski, zdobywca Pucharu 
Polski w tej kategorii.
W biegach dla dzieci, jako pierwsi na linii 
startu stanęli uczniowie klas I -  III.

Zwycięzcą w kategorii dziewcząt została 
Katarzyna Bryła z Sandomierza, 
a w kategorii chłopców Paweł Bednarek 
zAnnopola.
W biegu na 10 km wystar towało 
67 uczestników, a pierwsze miejsce 
z rekordowym czasem trasy zdobył tak jak 
w poprzednich latach annopolanin Paweł 
Raczyński.
W biegu Przedszkolaka najlepszą wśród 
dz iewczą t  okaza ła  się Zuzanna 
Malinowska z Kraśnika, a wśród chłopców 
Patryk Matuszczak zAnnopola.
W rywalizacji uczniów klas IV-VI bieg 
dziewcząt wygrała Oliwia Sosnówka 
z Kraśnika, a najszybszym chłopcem 
został KacperTrębacz zAnnopola.

MAMY AWANS... WISŁA MISTRZEM!
W imponującym stylu zakończyl i  
rozgrywki sezonu 2016/2017 piłkarze 
Wisły,  odnosząc  20 zwyc ięs tw ,  
w 21 meczach, o mistrzostwo lubelskiej 
klasy „B". Awans w pełni zasłużony 
przewagą 9 punktów nad II w tabeli LKS 
Kowalin oraz 24 punktów nad IIIULKS 
Dzierzkowice, pokazuje dominację Wisły 
od początku do końca rozgrywek. 
Zwycięstwa 5-0, 8-0,10-0 stały się normą 
w wykonaniu naszych zawodników. 
Piłkarze Wisły strzelili rywalom aż 124 
bramki tracąc zaledwie 12. Świadczy to
o bardzo dobrej grze, zarówno ofensywnej 
ja k  i de fensywnej.  Po raz drugi 
najskuteczniejszym piłkarzem rozgrywek 
został kapitan naszej drużyny Kamil 
Kaczanowski zdobywając 56 bramek. 
Taka liczba zdobytych goli dała naszemu 
zawodnikowi tytuł Króla Strzelców 
wszystkich lig województwa lubelskiego. 
Gratulujemy. Kibiców cieszyła równa, 
wysoka forma naszych piłkarzy we 
wszystkich spotkaniach. Wisienką na 
torcie było efektowne zwycięstwo 6-0 nad 
viceliderem LKS Kowalin na boisku 
rywala.
Ogromną rolę w sukcesie Wisły odegrali 
trenerzy Jerzy Rot prowadzący Wisłę 
w rundzie jesiennej, który poukładał 
zespół, wpoił zawodnikom dyscyplinę oraz 
wiarę w zwycięstwo.

Po odejściu trenera Rota, w przerwie 
zimowej, drużynę z równie dobrym 
skutkiem i efektowną grą poprowadził 
Jarek Pacholarz. Niestety po zakończeniu 
rozgrywek trener Pacholarz przeszedł do
III ligowej Stali Kraśnik.
Duży wkład w awans Wisły mieli 
doświadczen i  zawodnicy:  Tomek 
Babieracki, Dawid Rybak, Michał Tuz, 
Michał Zaręba, Łukasz Trębacz, Kamil 
Kontapka, Radosław Mazurek, Kamil 
Kaczanowski, Jarek Pawłowski, Marcin 
Gogół,Damian Kwieciński, Jarosław 
Pacholarz młodzi piłkarze rewelacja 
wiosny Paweł Filipek, Łukasz Kieler, 
Arkadiusz Gil, Dominik Szynkowski, 
Dariusz Winogrodzki. W mniejszym 
wymiarze czasowym grali: Marcin 
Stępień, Mateusz Mazur, Kornel 
Gałkowski, Paweł Cholewiński, Adam 
Kowal, Andrzej Kędra, Mateusz Drapała, 
Konrad Wójcik,  Kamil Zawadzki .  
Nie byłoby sukcesu Wisły bez wsparcia 
finansowego, jakie klub otrzymuje od 
naszych władz samorządowych oraz 
Gminnej  Komisj i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, za co zarząd
i zawodnicy gorąco dziękują.

CZOŁO WKA TABELI 4. SYGNAŁCHODEL
PO ZAKOŃCZENIU ROZGRYWEK 5. PERŁABORZECHÓW

1. Wisła 6. IKRA KRZEMIEŃ
2. Kowalin 7. PŁOMIEŃ TRZYDNIK
3. Dzierzkowice 8. WISŁAJÓZEFÓW

9. PONIATOWA
Przeciwnicy Wisły w sezonie 2018/2019 10. LKS KOWALIN

klasa woj."A” 11. POTOK WIELKI

1. TĘCZA KRAŚNIK
12. BEŁŻYCE
13. RUCHPOPKOWICE

2.
3. STOK ZAKRZÓWEK Wiesław Tokarski

Na dystansie 1200m w biegu dla 
młodzieży zwyciężyła Oliwia Hałka 
z Biłgoraja oraz Kamil Dębniewski z Huty, 
gminaAnnopol.
W organizację imprezy włączyły się: 
Gminna Komisja Rozwiązywan ia 
Problemów Alkoholowych w Annopolu, 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Annopolu, 
Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Annopolu, Centrum Kultury w Annopolu, 
P u b l i c z n a  S z k o ła  P o d s ta w o w a  
im. ks. Józe fa  P o n ia to w s k ie g o  
w Annopolu, Ochotnicza Straż Pożarna 
w Annopolu, funkcjonariusze Policji 
z Annopola i Kraśnika, Urząd Miejski

w Annopolu, NZOZ LEKARZ w Annopolu, 
Nadleśnictwo Gościeradów, harcerze. 
Trasy biegowe zostały wytyczone przez 
pana Wiesława Szabata.
W trakcie Fest iwalu można było 
skorzystać z dmuchanych zjeżdżalni 
ufundowanych przez Gminną Komisję 
R o z w i ą z y w a n i a  P r o b l e m ó w  
Alkoholowych, poczęstować się bigosem 
przygotowanym przez stołówkę szkolną 
wAnnopolu.

Szczegółowe wyniki dostępne pod 
linkiem :www.protimer.pl.

UM
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RADA MIEJSKA BURMISTRZ ANNOPOLA CENTRUM KULTURY
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ANDRZEJ PIASECZNY
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PIOTR DĄBRÓWKA

21 Lipca - SOBOTA r
6:00 Zawody W ędkarskie  nad W isłą o P uchar Burmistrza

17:00 Msza Ś w . w  kościele  pw . św. Jo a c h im a  i Anny w  intencji m ieszkańców  M iasta  i Gminy 

RYNEK
18:00 „D roga do Niepodległej”  -  program  artystyczny w  w ykonaniu uczniów  Publicznej Szkoły P odstaw ow ej w  Annopolu 
18:30 Koncert Piotra Dąbrówki

W ystaw y:
„D roga do W o ln o ści”
Pokonkursow a w ystaw a prac plastycznych pt. „S to  lat dla P olski”

22 Lipca - NIEDZIELA STADION MGKS WISŁA w Annopolu

15:00 Blok artystyczny w  w ykonaniu zespołów  z Centrum  Kultury oraz uczniów  szkół z terenu Gminy A n nopol cz . I 
17:00  Oficjalne o tw arcie  Obchodów  Dni Annopola
17:30 Rozstrzygnięcie konkursów : w ędkarskiego i p lastycznego. W ręczenie  nagród
18:00 Blok artystyczny w  w ykonaniu zespołów  z Centrum  Kultury oraz uczniów  szkół z terenu Gminy A n nopol cz . II 
20:00 Koncert Kasi Góras z Zespołem

21:00 Gwiazda wieczoru

24:00 Zakończenie imprezy • • • • • • •
• • •  • • • •

Atrakcje dodatkowe: Urządzenia rekreacyjne dla dzieci - Stoiska promocyjne - Degustacjja potraw z ry b wiślanych

Organizator zastrzega sobie prawo do zmian w programie.


